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Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Tjänstemän 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
Olov Häggström, utredare, § 234-237 
Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 
Eric Lindström, kommunjurist, 234-237, 277 
Lennart Nilsson, kommunjurist, 248-261 
Magdalena Blomqvist, planarkitekt, 248-249 
Johan Sjöström, mark- och exploateringsingenjör, 248-249 
 
Eva Miller (M), ordförande kommunrevisionen 
 
Miljöpriset 
Ordförande Marie- Louise Rönnmark (S) överlämnar miljöpriset till  
BL Interiör AB som representeras av vd Olov Persson och Daniel Fajers. 
 
Juryns motivering 
BL Interiör är en förebild och investerar både tid och ekonomi för att inte bara 
utveckla sitt egna hållbarhetsarbete utan även sina kunders och 
materialleverantörers hållbarhetsarbete. Sedan 2016 har BL interiör mätt sina 
egna klimatutsläpp (enligt Ghg protokollet) för att förstå var de behöver fokusera 
och minska sina utsläpp. Lärdomen var att deras fordon var värsta boven, därför 
rullar nu nästan hela BL interiörs fordonsflotta på inte bara fossilfria utan till och 
med utsläppsfria alternativ. Tidigare i år (2023) utförde BL interiör en scope 3-
screening för att förstå hur deras indirekta utsläpp ser ut, dvs utsläppen baserat 
på deras materialinköp. Att ha koll på sina scope 3-utsläpp är mycket ovanligt i 
byggbranschen! På BL interiör mäter man inte bara, utan agerar därefter utifrån 
resultaten. Till exempel samlar de in sitt installationsspill (ca 10 -15 %) och skickar 
tillbaka till materialleverantörerna för att materialet ska kunna bli nytt och 
därmed undviker att jungfruligt material ska brytas. För varje insamlat kilo 
installationstid ger det två kilo CO2-besparing! De utsläpp som BL interiör 
fortfarande har kvar klimatkompenserar de för genom ett trädplanteringsprojekt i 
Nicaragua. BL interiör är en förebild i Umeås byggbransch och bjuds in till olika 
evenemang och samtal för att visa hur man kan ställa om sitt företag på riktigt, 
men fler behöver få se och höra om BLs resa, de är ett bevis på att det faktiskt går 
med de medel som finns att tillgå idag. Samtidigt som de gör en fantastiskt positiv 
ekonomisk resa.  
 
 



 

2023-12-18 09:00 Kommunfullmäktige  

Ärendenumrering: 

Nr Ärende 

1 Val av justerare och fastställande av dagordning 

2 
Interpellation: Är du beredd att utlysa en lokal folkomröstning om NATO-center i Umeå? 

Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) 

3 Interpellation: Flickors behörighet till gymnasiet; Maja Westling Palmberg (C) 

4 
Interpellation: Vad innebär det nya försörjningskravet för Umeå kommun? Davis Kaza 

(AP) och Patrik Brännberg (AP) 

5 Interpellation: Kvarstanning av studenter – vad gör vi? Hanna Lundin Jernberg (L) 

6 
Interpellation: Hur går det med framtagandet av en träbyggnadsstrategi? Maja Westling 

Palmberg (C) 

7 
Interpellation: Kan vi spara på gymnasiet om Umeå ska växa tryggt och säkert? Linda 

Lotare (V) 

8 
Interpellation: Är 10 Mkr på Måltidsservice en särskild prioritering för riktat 

förebyggande arbete för unga i risk? Anders Norqvist (L) 

9 
Interpellation: Storskalighet och institutionsliknande miljöer för personer med 

funktionsnedsättning; Liv Zetterberg (V) 

10 
Interpellation: Varför har inte kommunen ansökt om statsbidrag för skolsocialt team? 

Hanna Lundin Jernberg (L) 

11 
Fråga: Vilka åtgärder vidtar kommunen för att möta den ökade hotbilden mot religiösa 

samfund och dess medlemmar? Ellen Ström (V) 

12 Fråga: Kommer Umeå kommunkoncern vara klimatneutralt 2025? Åsa Bäckström (V) 

13 Fråga: Sommarbonus i hemtjänsten; Veronica Kerr (KD) 

14 
Motion 2/2023: Umeå kommun ska inte samarbeta med diktaturer och länder som hotar 

vår säkerhet; Anders Ågren (M) 

15 Medfinansieringsavtal trafiklösning E4 för Tomtebo strand 

16 
Antagande: Detaljplan för Tomtebo strand (Tomtebo 2:1 m. fl.) inom Tomtebo, Umeå 

kommun 

17 Exploateringsavtal - Saga 3 

18 Antagande: Detaljplan för Saga 3 

19 Vattentjänstplan för Umeå kommun - antagande 

20 Fastighetspolicy för Umeå kommunkoncern 

21 Biblioteksplan 2024-2027 

22 Policy, riktlinje och plan för civil beredskap 

23 
Fastställande av kreditlimiter, internbankspåslag samt borgensavgift för Umeå 

kommunkoncern 2024 

24 Revidering av kommunstyrelsens och tekniska nämndens reglemente 

25 Umeå kommuns miljöpris 



Nr Ärende 

26 Kommunrevisorerna informerar 

27 Valärenden 

28 Anmälningsärenden  

 

Närvarodata: 

 

Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

Närvarande ledamöter 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) 
2023-12-18 

08:04:06 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

2 Alireza Mosahafi (M) 
2023-12-18 

08:19:59 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

3 Jan-Olov Carlsson (V) 
2023-12-18 

08:40:46 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

4 Hans Lindberg (S) 
2023-12-18 

08:19:00 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

5 Anders Ågren (M) 
2023-12-18 

08:14:45 
17:11:49 §1-4,6-7,14-28  

6 Janet Ågren (S) 
2023-12-18 

08:31:53 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

7 Ulrik Berg (M) 
2023-12-18 

08:48:54 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

8 Mattias Larsson (C) 
2023-12-18 

08:48:41 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

9 Lars Forsgren (SD) 
2023-12-18 

08:43:11 
17:18:33 §1-4,6-7,11-12,14-28  

10 Arvid Lundberg (MP) 
2023-12-18 

09:05:01 
17:54:23 §3-4,6-8,11-28  

11 Bore Sköld (V) 
2023-12-18 

08:52:27 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

12 Mikael Berglund (S) 
2023-12-18 

08:59:05 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

13 Kjerstin Widman (M) 
2023-12-18 

08:31:23 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

14 Christina Bernhardsson (S) 
2023-12-18 

08:27:40 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

15 Maria Lindvall (L) 
2023-12-18 

08:56:29 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

16 Davis Kaza (AP) 
2023-12-18 

08:30:33 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

17 Veronica Kerr (KD) 
2023-12-18 

08:54:10 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

18 Peter Vigren (S) 
2023-12-18 

09:04:30 
17:54:23 §2-4,6-8,11-28  

19 Rebecca Sellstedt (V) 
2023-12-18 

08:51:19 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

20 
Maja Westling Palmberg 

(C) 

2023-12-18 

08:20:55 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

21 Igor Hell (M) 
2023-12-18 

08:27:51 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

22 Moa Brydsten (S) 
2023-12-18 

08:36:33 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

24 Tomas Wennström (S) 
2023-12-18 

09:05:56 
17:54:23 §2-4,6-8,11-28  

25 Carin Nilsson (S) 
2023-12-18 

09:07:46 
17:54:23 §3-4,6-8,11-28  

26 Elmer Eriksson (M) 
2023-12-18 

08:10:24 
16:55:36 §1-4,6-7,14-28  

27 Nils Seye Larsen (MP) 
2023-12-18 

08:50:33 
15:34:19 §1-4,14-21,25-26  

29 Andreas Lundgren (S) 
2023-12-18 

08:58:15 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

30 Marianne Löfstedt (M) 
2023-12-18 

08:15:17 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

31 Anna-Karin Sjölander (C) 
2023-12-18 

08:15:06 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

32 Helena Smith (S) 
2023-12-18 

10:26:51 
17:54:23 §6-8,11-28  

33 Daniell Andersson (V) 
2023-12-18 

08:59:43 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

34 Håkan Johansson (S) 
2023-12-18 

08:29:01 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

35 Madelene Nord (M) 
2023-12-18 

08:31:46 
14:18:24 §1-4,14-19,25-26  

36 Anneli Andersson (S) 
2023-12-18 

08:52:17 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

37 Maria Nilsson (SD) 
2023-12-18 

08:22:35 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

38 Mariam Salem (MP) 
2023-12-18 

09:08:19 
17:54:23 §3-4,6-8,11-28  

39 Per-Erik Johansson (S) 
2023-12-18 

09:11:38 
17:54:23 §3-4,6-8,11-28  

40 Anders Norqvist (L) 
2023-12-18 

08:29:37 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

41 Åsa Bäckström (V) 
2023-12-18 

09:01:46 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

42 Rebecka Jakobsson (S) 
2023-12-18 

08:23:20 
17:23:33 §1-4,6-7,11-28  

43 Joline Göttfert (M) 
2023-12-18 

09:02:47 
17:15:40 §1-4,6-7,11-12,14-28  

44 Patrik Brännberg (AP) 
2023-12-18 

09:03:18 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

45 Anders Sellström (KD) 
2023-12-18 

08:40:51 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

46 Fredrik Rönn (C) 
2023-12-18 

08:15:58 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

47 Lena Karlsson Engman (S) 
2023-12-18 

08:38:28 
17:54:03 §1-4,6-8,11-28  

48 Jan Lundberg (S) 
2023-12-18 

08:29:31 
17:54:14 §1-4,6-8,11-28  

49 Lena Andersson (M) 
2023-12-18 

08:15:13 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

50 Liv Olsson Zetterberg (V) 
2023-12-18 

08:46:45 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

52 Anders Hägglund (S) 
2023-12-18 

08:41:48 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

54 Wilhelm Wikberg (SD) 
2023-12-18 

08:59:59 
15:02:26 §1-4,14-20,25-26  

55 Lars Brännström (MP) 
2023-12-18 

08:15:48 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

56 Elin Nejne (S) 
2023-12-18 

08:22:24 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

57 Lennart Arvidsson (V) 
2023-12-18 

08:44:48 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

58 Robert Axebro (C) 
2023-12-18 

08:16:28 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

59 Gunnar Dahlberg (S) 
2023-12-18 

08:22:39 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

60 Greger Knutsson (M) 
2023-12-18 

08:08:48 
17:54:23 

§1-2,6-8,11-16,18-

24,26-28 
 

61 Beatrice Årebrand (S) 
2023-12-18 

08:10:10 
17:54:16 §1-4,6-8,11-28  

62 Linda Lotare (V) 
2023-12-18 

08:55:08 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

63 Mehrana Bassami (S) 
2023-12-18 

08:59:57 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

64 Emma Vigren (S) 
2023-12-18 

08:58:45 
17:53:36 §1-4,6-8,11-28  

 

 



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

Tjänstgörande ersättare 

203 Pär Berglund (S) 
2023-12-18 

08:34:33 
17:54:23 §1-2  

206 Jannice Persson (S) 
2023-12-18 

08:10:01 
17:54:23 §1-2  

207 Ari Leinonen (S) 
2023-12-18 

08:10:49 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

208 Charlotta Vesterlund (S) 
2023-12-18 

08:21:27 
17:54:23 §1,3-4,14  

213 Lotta Holmberg (M) 
2023-12-18 

08:30:20 
17:54:23 §1-4,6-8,11-28  

214 Mikael Thyni (M) 
2023-12-18 

08:32:54 
17:54:23 §6-8,11-13,20-24,27-28  

215 Åsa Ågren Wikström (M) 
2023-12-18 

08:16:59 
17:54:23 §8,11-13  

216 Leif Lundgren (M) 
2023-12-18 

08:19:40 
17:54:23 §8,11-13  

217 Josefin Gustafsson (M) 
2023-12-18 

09:01:06 
17:54:18 §8,13  

219 Johan Stål (V) 
2023-12-18 

09:21:51 
17:54:23 §4,6-8,11-28  

227 Lars Nilsson (SD) 
2023-12-18 

08:18:41 
14:04:52 §1-4,14-18,25-26  

230 Johan Asplund (MP) 
2023-12-18 

08:58:09 
17:16:01 

§1-2,6-7,11-12,22-

24,27-28 
 

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 

212 Titti Ådén (S) 
2023-12-18 

09:18:17 
15:51:06   

211 Ronny Kassman (S) 
2023-12-18 

08:21:14 
17:54:23   

218 Christer Lindvall (M) 
2023-12-18 

08:31:53 
17:54:22   

222 Rebecca Lagerstedt (V) 
2023-12-18 

08:15:29 
17:54:23   

225 Julia Algotsson (C) 
2023-12-18 

08:17:55 
17:54:23   

226 Solveig Granberg (C) 
2023-12-18 

08:34:24 
17:54:23   

234 Frank Pettersson (AP) 
2023-12-18 

08:38:23 
17:54:23   

 

233 Marika Atlegrim (AP) 
2023-12-18 

08:32:26 
17:54:23   

236 Lucas Nilsson (KD) 
2023-12-18 

08:52:53 
15:53:35   



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

Frånvarande ledamöter 

23 Mikael Jonsson (SD)     

28 Ellen Ström (V)     

51 Ali Yasin Dahir (S)     

53 Stefan Nordström (M)     

65 Hanna Lundin Jernberg (L)     

Frånvarande ersättare 

201 Jens Backman (S)     

202 Karin Mariann Lind (S)     

204 Birgitta Jonsson (S)     

205 Patrik Esperi (S)     

209 Karl Larsson (S)     

210 Novalie Lilja (S)     

220 Gudrun Nordborg (V)     

221 Tobias Holmbom (V)     

223 Hanad Mohamed Abdi     

224 
Sven-Olov Allan Edvinsson 

(C) 
    

228 Tobias Lindgren (SD)     

229 Sofie Dahlqvist (MP)     

231 Alf Molin (L)     

232 Wilma Hvirfvel (L)     

235 Jan Kollberg (KD)     
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§ 234 

 
Diarienr: KS-2023/00008 

Val av justerare och fastställande av dagordning 
2023-12-18 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att till justerare av dagens protokoll utse Tomas Wennström (S) och Lena 
Andersson (M) 
 
att digital justering äger rum torsdag 21 december kl. 15 
 
att godkänna dagordning för mötet 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
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§ 235 

 
Diarienr: KS-2023/00813 

Interpellation: Är du beredd att utlysa en lokal 
folkomröstning om NATO-center i Umeå? Davis 
Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Hans Lindberg, Anders Ågren, Nils 
Seye Larsen, Lars Forsgren, Anders Norqvist, Patrik Brännberg, Mattias 
Larsson och Marie-Louise Rönnmark beslutar kommunfullmäktige att 
avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Är du beredd att utlysa en lokal folkomröstning om NATO-center i Umeå?  
I Västerbottens Kuriren 19 oktober berättar Hans Lindberg att Umeå 
kommun anmält intresse för att bli ett så kallat NATO-Center of Excellence. 
Detta trots att Sverige ännu inte är medlem i NATO. Centret skulle, enligt 
kommunalrådet, verka inom CBRNE-området. Detta handlar alltså kemiska, 
biologiska, radiologiska, nukleära och explosiva ämnen och vapen.  
 
På NATO:s hemsida kan man läsa att det finns 28 s.k. NATO- Centers of 
Excellence i världen. Det handlar om internationella militära enheter som 
utbildar och tränar specialister från NATO-länder. Ansvaret för 
samordningen av dessa center ligger hos NATO, även om de finansieras av 
enskilda länder. Språket är engelska. 
 
Lindberg nämner i VK:s artikel att han ser flera positiva konsekvenser med 
en lokalisering till Umeå. Däremot nämns ingenting om negativa 
konsekvenser – som exempelvis skulle kunna vara en ökad hotbild mot 
Umeå om det fanns ett NATO-center i staden. Med tanke på krig och 
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Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

terrordåd i omvärlden vore det självklart att göra en analys av sådana 
risker.  
 
Frågan om ett NATO-center i Umeå har varken diskuterats bland 
Umeborna eller i kommunfullmäktige. Återigen en viktig fråga där beslut 
fattas innan en demokratisk process kunnat äga rum.  
 
Våra frågor till Hans Lindberg:   
1) Har någon riskanalys gjorts när det gäller placering av ett NATO-

center of Excellence i Umeå? 
2) Är du beredd att utlysa en lokal folkomröstning kring frågan om att 

placera ett NATO-center i Umeå. 
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
 
Gällande den första frågan är svaret att det inte gjorts någon riskanalys av 
den karaktär Arbetarpartiet efterfrågar, eftersom ett eventuellt NATO-
center inte är en fråga där det ligger på kommunens mandat att säga ja 
eller nej. I allmänhet kan dock nämnas att kommunen givetvis genomför 
fortlöpande risk- och säkerhetsanalyser, åtgärder och övningar relaterade 
till totalförsvaret, i samverkan med andra myndigheter.  
 
Jag förstår att Arbetarepartiets fråga ställs utifrån att de är kritiska till 
Sveriges tillträde till försvarsalliansen NATO. Det får man givetvis vara. Men 
det är inte en fråga som avgörs i kommunfullmäktige och om ett militärt 
hot realiseras mot Sverige så är vi i Umeå inte fredade, oavsett om detta 
center lokaliseras hit eller inte. Vi har redan nu ett antal specialiserade och 
strategiskt viktiga försvarsverksamheter i Umeå. Min hållning är att Umeå, 
likväl som andra delar av landet, ska bidra utifrån den särskilda kompetens 
som finns här till att stärka sin regions och Sveriges försvarsförmåga. Det 
gynnar vår och andras säkerhet att ha strategiskt viktiga 
försvarsverksamheter i Umeå.  
 
Mitt svar på den andra frågan är Nej. Jag anser inte att en lokal 
folkomröstning är rimligt i en fråga som hör till den nationella 
försvarspolitiken och där det dessutom är så att det är NATO själva som 
utser platser för sina kompetenscentra. Det är alltså inget som man 
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politiskt beslutar om i enskilda kommuner eller enskilda regioner i NATO:s 
medlemsländer. Dessutom är frågan om NATO-medlemskap avgjord med 
nästintill total enighet i riksdagen. Utöver detta framstår det som juridiskt 
tveksamt att genomföra en folkomröstning om en fråga som inte ligger 
inom den kommunala beslutskompetensen.  
 
Min bedömning är att en lokalisering av ett NATO-Center för CBRNE-
området i Umeå skulle stärka såväl vår regions som rikets 
totalförsvarsförmåga och säkerhet.  
I Umeå finns flertalet verksamheter som redan i dag både är 
Sverigeledande och till viss del världsledande inom CBRNE-området. 
Försvarsmaktens SkyddC och FOI samt Umeå Universitets CBRNE-centra 
leder projekt och utbildar resurser inte bara i Sverige utan även i flertalet 
länder. Bland annat genomgår samtliga av FN:s vapeninspektörer 
utbildning i Umeå.  
 
Om ett Nato Center of Excellence inom CBRNE skulle förläggas i Umeå 
skulle det ytterligare stärka och resursmässigt utveckla dessa enheter, men 
även Umeås och Norra försvarsregionens totalförsvarsförmåga. Stark 
samverkan finns med Polis, Räddningstjänst och sjukvård med flera. Dessa 
styrkeområden och denna samverkan gör att Umeå står starkare i den 
omvärldsutveckling som nu äger rum. 
 
Avslutningsvis vill jag säga att det är alldeles för tidigt att säga hur ett 
NATO-center i Umeå skulle se ut, men NATO är tydliga med att ett 
kompetenscenter ska vara en tillgång inom ett specifikt fackområde där 
man erbjuder fördjupad kunskap, som i förlängningen stärker NATO:s 
samlade försvarsförmåga. Ett NATO-center i Umeå bör därför innebära 
flertalet nya tjänster med hög expertis. 
 
Det finns ett kompetenscenter inom NATO för CBRNE-frågor i Tjeckien 
idag. Ett center i Umeå skulle komplettera detta med möjligheter till övning 
och träning i kallt klimat, vilket inte finns inom Nato idag. Dessutom byggs 
just nu en helt unik inomhusträningsanläggning i Umeå. Att utnämna Umeå 
skulle också innebära det enda NATO-centret i den Arktiska regionen.  
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Umeås redan starka position inom CBRNE och utvecklingen med ett 
eventuellt NATO-medlemskap gör att Umeå har en viktig roll att spela 
framåt i utvecklingen av försvarsförmågan i vår region och för hela landet.  
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§ 236 

 
Diarienr: KS-2023/00863 

Interpellation: Flickors behörighet till gymnasiet; 
Maja Westling Palmberg (C) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Maja Westling Palmberg, Moa Brydsten, Daniell 
Andersson, Arvid Lundberg och Peter Vigren beslutar kommunfullmäktige 
att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maja Westling Palmberg 
(C) följande interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande. 
 
I en rapport från Sveriges lärare den 9 oktober 2023 belyser de att nio av 
tio elever i Umeå kommun gick ut grundskolan med behörighet till 
gymnasiets yrkesprogram förra året. Det är ungefär lika stor andel som året 
innan, och dessutom högre än landet som helhet (där 
gymnasiebehörigheten förra läsåret låg på 85 procent). Vilket får anses bra. 
 
För Centerpartiet är skolan en viktig grund som möjliggör livsresor. Att 
varje enskild individs frihet att välja sin väg och varje barns rätt att få stöd 
och stöttning för att nå sin fulla potential sätts i första rummet ska vara 
prioriterat. 
 
Grunden för livsresor byggs genom kunskap, bildning, förmågor och 
rättigheter. Den kunskap och de förmågor som förmedlas i skolan är helt 
avgörande - såväl för individens livsresa som för samhället i stort och 
Sveriges konkurrenskraft. 
 
Som vi alla vet är en gymnasieexamen en av de viktigaste förebyggande 
åtgärderna för att stoppa utanförskap, arbetslöshet och ohälsa. 
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Därför oroar det mig när jag läser i Sveriges lärares rapport att flickor i 
Umeå kommun förra året hade en gymnasiebehörighet som låg två 
procentenheter lägre än pojkarnas (88,1% mot 90,6%). Kan det vara så att 
våra satsningar för att få pojkar att i högre utsträckning klara 
kunskapsproven har gått ut över flickorna? 
 
Min fråga till för- och grundskolenämndens ordförande Moa Brydsten (S) 
är därför: 
 
1. Vilka insatser görs av för- och grundskolenämnden för att höja flickors 
gymnasiebehörighet till minst samma nivå som pojkarnas? 
 
Moa Brydsten (S), för- och grundskolenämndens ordförande lämnar 
följande skriftliga svar: 
 
Nämnden delar självklart interpellantens syn på vikten av kunskap och 
utbildning. Den enskilt viktigaste skyddsfaktorn för ett barn är att få lyckas i 
skolan. Att ta sig igenom grundskolan med godkända betyg och vidare in på 
gymnasiet ger goda förutsättningar för ett självständigt liv, egen 
försörjning och ett livslångt lärande. Skolans kunskapsuppdrag är det 
viktigaste, övergripande målet för skolan. Därför har också för- och 
grundskolenämnden som övergripande mål i verksamhetsplanen Andelen 
elever som blir behöriga till nationellt gymnasieprogram ska öka. Alla 
elever ska dock ges möjlighet att nå så långt som möjligt i sin utbildning. 
Därför följer vi även upp meritvärde, godkända betyg i alla ämnen, närvaro, 
trygghet, mående mm. 
 
Behörigheten i Umeås kommunala grundskola ligger precis som 
interpellanten beskriver högt i ett nationellt perspektiv. Eleverna i Umeå 
lyckas bra och har goda resultat. Till stor del på grund av kompetenta och 
behöriga lärare, som är den enskilt viktigaste faktorn för att eleverna ska 
lyckas i skolan. Även ett väl fungerande elevhälsoarbete är av vikt för att 
stödja elevernas utveckling mot utbildningens mål. Det finns ett 
dubbelriktat samband mellan att må bra och att lyckas i skolan. 89,3% av 
Umeås kommunala elever blev behöriga till gymnasiet hösten 2023, att 
jämföra med genomsnittet i Sverige som ligger på 85,2%. Kommunens 
pojkar hade för första gången högre behörighet än flickorna, skillnaden är 
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0,5%. Den siffra interpellanten hänvisar till på 2,5% är inte gällande för 
Umeås kommunala skolor.  
 
Det är dock orsaken till flickornas försämrade resultat som vi bör fokusera 
debatten till. I det kvalitetsarbete som bedrivs inom nämndens område så 
tas årligen en huvudmannarapport fram. I den kan man läsa att flickorna 
har högre frånvaro och större ohälsa än pojkarna. Detta är främsta 
orsakerna till de försämrade resultaten. I rapporten finns prioriterade 
insatser beskrivna varav några som är kopplade till just denna 
problembeskrivning. Den ena insatsen är att stärka skolnärvaron och den 
andra att stärka kunskaperna kring flickors upplevda hälsa. En annan insats 
är också att undersöka elevernas hälsa och lärande utifrån ett 
jämställdhetsperspektiv.  
 
Utmaningarna med skolnärvaro är en effekt av pandemin. Vi har som 
huvudman gjort stora insatser för att dämpa de negativa effekterna, vilket 
vi kan se resultat av när vi jämför oss med riket. Närvaron är oerhört viktig, 
för är eleverna inte i skolan så kan de inte ta del av undervisningen och har 
svårt att nå måluppfyllelsen. Vi kommer fortsätta kämpa för att stärka 
närvaron, för elevernas skull.  
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§ 237 

 
Diarienr: KS-2023/00865 

Interpellation: Vad innebär det nya 
försörjningskravet för Umeå kommun? Davis Kaza 
(AP) och Patrik Brännberg (AP) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Tomas Wennström, Lennart 
Arvidsson, Anders Ågren, Lars Forsgren, Veronica Kerr, Nils Seye Larsen, 
Peter Vigren, Anna-Karin Sjölander, Carin Nilsson, Patrik Brännberg, Bore 
Sköld, Rebecka Jakobsson, Anders Sellström, Jan-Olov Carlsson och Maria 
Lindvall beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 
interpellation till personalnämndens ordförande. 

 
Vad innebär det nya försörjningskravet för Umeå kommun? 
Från och med den 1 november i år gäller ett nytt försörjningskrav för 
arbetstillstånd för personer som kommer till Sverige från länder utanför 
EU/EES. Det nya försörjningskravet innebär att arbetstillstånd enbart 
beviljas till arbetskraftsinvandrare som tjänar minst 80 procent av 
medianlönen i Sverige. År 2023 innebär detta en månadslön på minst 
27 360 kr. Till detta kommer att lönen måste vara i nivå med kollektivavtal 
eller praxis inom yrket/branschen. Tidigare krävdes en månadslön på 
13 000 kr. 
 
De nya reglerna gäller arbetskraftsinvandrare. Den som söker eller har fått 
uppehållstillstånd på grund av skyddsbehov, familjeanknytning eller 
studier, samt de som omfattas av massflyktsdirektivet eller den s.k. 
gymnasielagen, omfattas inte av de nya reglerna. Den som uppfyller 
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samtliga krav för att få ett permanent uppehållstillstånd omfattas inte 
heller av kraven. Detta enligt Migrationsverket. 
 
Enligt Migrationsverket finns det 63 477 aktiva arbetstillstånd i hela Sverige 
(1 november). Av dessa har knappt 15 000 en lön under 27 360 kr/mån. De 
största grupperna bland dessa utgörs av bärplockare samt olika typer av 
restaurangpersonal och städpersonal. I tabellen nedan finns antalet aktiva 
arbetstillstånd för ett antal yrken inom kommunal skola, vård och omsorg 
där lönen understiger 27 360 kr/mån: 
 

 Sverige Umeå 
Personliga assistenter 196 6 
Vårdbiträden 100 6 
Undersköterskor (hemtjänst, hemsjukvård, 
äldreboenden) 

83 5 

Elevassistenter 21 1 
Barnskötare 19 2 
Summa 419 20 

Källa: Migrationsverket 
 
Mot bakgrund av Migrationsverkets statistik blir det förvirrande då 
kommunala tjänstemän uttalat sig i lokala media om att det kan vara uppåt 
600 anställda vid Umeå kommun som riskerar att förlora sina 
arbetstillstånd de kommande två åren. Uppåt 200 av dessa uppges arbeta 
inom äldreomsorgen. 
 
Mot denna bakgrund vill vi ställa följande frågor: 
1. Hur många av de ca 15 000 personer med aktiva arbetstillstånd i hela 

Sverige, som tjänar under 27 360 kr/mån, är idag anställda av Umeå 
kommun? 

2. Hur har kommunen räknat för att komma fram till denna siffra? 
3. Är Umeå kommun beredd att höja lönerna för dessa anställda till minst 

80 procent av medianlönen i syfte att behålla dem? 
4. Om Umeå kommun inte är beredd att höja lönerna för att behålla dessa 

anställda – finns det någon plan för hur dessa ska ersättas? 
 
Tomas Wennström (S), personalnämndens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
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Innan jag svarar på de specifika frågorna vill jag säga att jag tycker det är 
bra att frågor om försörjningskravet kommer upp i kommunfullmäktige. 
Det råder stor osäkerhet om vad det kommer att betyda och vilka effekter 
det kommer att få både generellt för hela arbetsmarknaden och specifik för 
Umeå kommun. 
 
En orsak är, precis det som nämns i interpellationen, vilka är det som 
kommer att omfattas av de nya försörjningskraven? Det finns som sagt 
olika undantag. Det gäller till exempel personer som har permanent 
uppehållstillstånd, asylsökande är undantagen från kravet på 
arbetstillstånd. Det gäller också EU-medborgare, studenter med 
uppehållstillstånd för studier på högskolenivå, forskare som har beviljats 
särskilt uppehållstillstånd för forskning, de som har uppehålls- och 
arbetstillstånd som skyddsbehövande enligt massflyktsdirektivet, flyktingar 
som är skyddsbehövande på grund av särskilt ömmande omständigheter 
eller på grund av verkställighetshinder eller på grund av familjeanknytning. 
Jag nämner dessa undantag, som Migrationsverket klargjorde bara för ett 
par veckor sedan, för understryka osäkerheten och svårigheterna med att 
uttala sig om hur många som i slutändan kommer att beröras av de nya 
försörjningskraven. 
 
Låt mig försöka svara på de specifika frågorna: 
 
Svar på fråga 1 
Nu görs en kartläggning och analys för att kunna bedöma hur det nya 
försörjningskravet kommer att påverka våra medarbetare och Umeå 
kommun som arbetsgivare. Olika verksamheter har kommit olika långt i sin 
kartläggning. De inledande bedömningarna har också justerats allteftersom 
Migrationsverket blivit tydligare i vilka som berörs och vilka som är 
undantagna. Dessutom har kartläggningen försvårats av att vi inte haft 
någon rutin om att sätta bevakningsdatum för när arbetstillståndet 
förväntats löpa ut. Bedömningen har även för vissa verksamheter omfattat 
bedömning av påverkan gällande tillgång till sökande med erfarenhet, från 
andra arbetsgivare inom samma bransch, vilket även påverkat inledande 
bedömningar i verksamheterna. 
 
Svar på fråga 2 
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Kommunen har idag ingen siffra på hur många som kommer att beröras. Vi 
följer nu upp hur många anställda som har arbetstillstånd. Men, som sagt, 
har kommunen inte haft registerförda bevakningsdatum när de befintliga 
arbetstillstånden löper ut eller under vilka omständigheter och villkor som 
olika personer har för sitt arbetstillstånd och uppehållstillstånd. Detta har 
gjort bedömningen osäker, vilket är mycket beklagligt. 
 
Svar på fråga 3 
Nej, Umeå kommuns lönepolitik baseras inte på migrationspolitiken utan 
på den partsgemensamma lönemodell som vanligtvis kallas för den svenska 
modellen och som sedan länge råder för svensk arbetsmarknad, där 
kollektivavtal och lönestrukturer utvecklas i en gemensam balans. 
 
Svar på fråga 4 
Umeå kommun har en kommungemensam och nämndspecifika 
kompetensförsörjningsplaner. De hanterar redan idag de utmaningar som 
finns gällande att kompetensförsörja våra verksamheter. Tillgången på 
arbetskraft är som bekant redan idag ansträngd inom flera olika 
verksamhetsområden i kommunen. Den påverkan som kan komma 
ytterligare med anledning av förändrade regler för arbetstillstånd kommer 
att hanteras inom pågående och befintligt bemannings- och 
kompetensförsörjningsarbete.  
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§ 238 

 
Diarienr: KS-2023/00879 

Interpellation: Kvarstanning av studenter – vad gör 
vi? Hanna Lundin Jernberg (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avskriva interpellationen från vidare hantering på grund av att 
interpellanten inte närvarar vid dagens sammanträde och att den redan 
tidigare varit bordlagd en gång.  

Ärendebeskrivning 
Hanna Lundin Jernberg (L) har inkommit med en interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande.  
 
Vid sammanträdet 2023-11-27 bordlägger kommunfullmäktige 
interpellationen på grund av tidsbrist. 
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§ 239 

 
Diarienr: KS-2023/00881 

Interpellation: Hur går det med framtagandet av en 
träbyggnadsstrategi? Maja Westling Palmberg (C) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Maja Westling Palmberg, Mikael Berglund, Ulrik 
Berg, Lars Brännström, Åsa Bäckström och Janet Ågren beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maja Westling Palmberg (C) 
följande interpellation till byggnadsnämndens ordförande. 
 
Hur går det med framtagandet av en träbyggnadsstrategi? 
2018 lämnade jag in en motion till kommunfullmäktige om att anta en 
träbyggnadsstrategi. Bakgrunden var, och är fortfarande, att vi från 
Centerpartiet vill att kommunen på ett konkret sätt prioriterar trä vid 
nybyggnationer. Att Sveriges och världens utmaning att ställa om till ett 
hållbart samhälle där vi använder oss av förnyelsebara material som 
påverkar vår miljö så lite som möjligt väger också tungt. 
 
Umeå har dessutom en historia av att bygga i trä, i böcker som tar upp 
Umeås historia går att läsa om trästaden Umeå. Vi har de klassiska 
byggnaderna som Moritzska gården, där AB Bostaden passande nog håller 
till idag, Aschanska villan och Scharinska villan. Vi har även de nyare 
inslagen som helt eller delvis är byggda i trä - nya Bild museet, det 
ombyggda Vasaplan och de flera nya hyreshus runt om i kommunen. Vi har 
alltså både ett arv att värna och en historisk kontinuitet att bokstavligen 
bygga vidare på. 
 
I slutet av 2019 bifölls motionen av kommunfullmäktige, och 
kommunalrådet Hans Lindberg var citerad i flera medier där han tryckte på 
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att det var ett bra beslut av flera skäl. Nu har det gått fyra år sedan bifallet, 
men vad jag vet så är träbyggnadsstrategin ännu inte färdigställd. 
 
Min fråga till Mikael Berglund är därför: 
1. Hur går det med framtagandet av den beslutade träbyggnadsstrategin? 
 
Mikael Berglund (S), byggnadsnämndens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
Man kan konstatera att framtagandet av en träbyggnadsstrategi går både 
bra. Och dåligt. Bra på det sättet att flera av tänkbara åtgärder kopplade till 
strategin har börjat tillämpas de senaste åren. I detaljplaner utformas 
bestämmelser om byggnaders höjd på ett sätt som inte diskriminerar trä 
som stommaterial. Kommunfullmäktige har sedan 2009 haft som direktiv 
till hela koncernen att i första hand välja trä som byggnadsmaterial och 
utveckling inom det området har utvecklats mycket de senaste åren. Umeå 
tar också löpande emot studiebesök för att visa upp de privata projekt som 
byggts de senaste åren. Och som sagt dåligt. Dokumentet är inte klart utan 
har fått stå tillbaka, bland annat för arbetet med Åtgärdsplan för Umeå 
kommuns miljömål, där minskning av klimatpåverkan är högt prioriterat. 
En strategi ska givetvis upprättas och en rimlig tidpunkt för antagande 
borde vara före eller strax efter sommaren 2024.  
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§ 240 

 
Diarienr: KS-2023/00882 

Interpellation: Kan vi spara på gymnasiet om Umeå 
ska växa tryggt och säkert? Linda Lotare (V) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Linda Lotare, Peter Vigren, Daniell Andersson, 
Maria Nilsson, Rebecka Jakobsson och Åsa Bäckström beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Linda Lotare (V) följande 
interpellation till gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens ordförande. 
 
Kan vi spara på gymnasiet om Umeå ska växa tryggt och säkert? 
Samtliga partier i Umeå kommun är enade i ambitionen att Umeå ska 
fortsätta växa tryggt och säkert. Ett led i detta är att satsa resurser till att 
minska risken för psykisk ohälsa, bristande skolgång, missbruk eller 
kriminalitet bland unga. Just det förebyggande arbetet lyfts återkommande 
som den allra viktigaste insatsen för att kunna minska insocialiseringen av 
unga i gängrelaterad brottslighet. Den allra viktigaste delen i det 
förebyggande och främjande arbetet för barn och unga är utan tvekan 
skolan. I gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens verksamhetsplan för 
2023 står det att rätten att lyckas i utbildning är den enskilt starkaste 
skyddsfaktorn för att elever ska kunna påverka sin framtid i ett 
demokratiskt samhälle. Forskningen visar på samma sätt att en fullföljd 
skolgång, och en undervisning som håller hög kvalitet, är en 
grundförutsättning för att kunna motverka socialt utanförskap och 
kriminalitet.  
 
Vi ser därför med oro på de senaste årens återkommande nedskärningar i 
gymnasieskolan, och vittnesmålen från elever och personal om att de 
påverkas negativt av de ständiga besparingarna. De senaste fem åren har 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden drabbats av nedskärningar  
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på nästan 40 miljoner kronor. Eleverna beskriver att studieresor blir 
inställda och att material har tagit slut. Lärare får vikariera för de kollegor 
som blivit utbrända, springa ännu snabbare och ha ansvar för ännu fler 
elever. De elever som har behov av särskilt stöd upplever att  
möjligheten till mindre studiegrupper nu prioriteras bort. De ungdomar 
som går i gymnasiet nu drabbades hårt i högstadiet under pandemin, med 
restriktioner för både skola och fritid. De som tar studenten i vår är samma 
elever som spenderade stora delar av årskurs nio med fjärrundervisning 
och sjukfrånvaro vid minsta halsont.  
 
Vi pratar om att satsa på förebyggande sociala insatser och att lägga 60 
miljoner på att förstärka det förebyggande arbetet. Samtidigt väljer 
styrande partier att återigen underfinansiera gymnasieskolan. Detta i en tid 
där vi ser försämrade skolresultat med en minskad andel elever som når en 
gymnasieexamen och får tydliga signaler från polisen om att fler och allt 
yngre riskerar att hamna i eller utnyttjas i kriminalitet. Vi har svårt att 
förstå resonemanget bakom denna prioritering. Därför ställer vi följande 
frågor: 
 
Fråga/Frågor: 
1. Hur ska Umeå växa tryggt och säkert om vi inte satsar på att ge unga 

alla möjligheter att klara av skolan? 
2. Hur ska gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden nå de uppställda 

målen, som högre meritvärde och genomströmning, inom befintlig 
budgetram? 

3. Vad är gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens roll och ansvar i 
arbetet med att förebygga sociala problem för unga, och är den 
föreslagna tilldelningen av en miljon kronor inom ramen för Umeå 
växer tryggt och säkert 2.0 tillräckligt för att bedriva det arbetet? 

 
Peter Vigren (S), gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens ordförande 
lämnar följande skriftliga svar: 
Innan jag besvarar de frågor som ställs i interpellationen vill jag 
kommentera några av de uppgifter som framförs i brödtexten.  
 
För det första: det stämmer, så som det står i interpellationen, att GVN har 
fått mindre pengar från såväl kommunfullmäktige som stat än vi hade 
behövt i relation till volymerna. Interpellanten drar dock en slutsats om att 
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detta har inneburit omfattande nedskärningar på gymnasiet. Detta är svårt 
att leda i bevis - de senaste åren har det tyngsta lasset i GVN:s 
budgetbeslut dragits av arbetsmarknadsenheten och vuxenutbildningen. 
Dels på grund av den låga arbetslösheten i Umeå, dels för att delar av dessa 
verksamheter inte är lagstadgade. Och precis som i de övriga nämnderna 
så måste vi sätta lagstadgad verksamhet först.  
 
För det andra: i interpellationen antyds att det pågår en epidemi av 
utbrändhet bland gymnasielärare. Den psykiska ohälsan bland 
medarbetare skall absolut följas noggrant oavsett verksamhet - men bilden 
som interpellationen målar upp tycks inte överensstämma med 
verkligheten som den framstår i vare sig sjukskrivningstalen för lärarkåren 
eller resultaten i medarbetarenkäten. 
 
För det tredje antyds i interpellationen att våra elever skulle vara 
missnöjda med verksamheten. Nämnden är såklart väldigt intresserad av 
att ha kunskap om hur eleverna upplever verksamheten och gör därför 
årliga mätningar. Resultatet av dessa mätningar stämmer inte med 
beskrivningen i interpellationen. Vi jämför oss med resten av Sverige, och i 
princip oavsett vilket år och vilket värde vi mäter trivs våra elever avsevärt 
bättre i skolan än rikssnittet. Interpellanten har dock helt rätt i att dessa 
frågor behöver bevakas. Vi kommer att behöva fortsätta arbeta med 
personalens arbetsmiljö för att komma till rätta med problemen kopplat till 
återhämtning för personalen - det värde som vi ligger lågt i på 
medarbetarenkäten.  
 
Till frågorna:  
1. Den här frågan uppfattar jag närmast som retorisk, men jag skall 

försöka svara ändå: Det skulle vi inte klara. Det är bland annat därför 
våra resurser prioriteras så hårt just för att hålla genomströmningen 
uppe. En elev som klarar av att lämna gymnasiet med en fullständig 
gymnasieexamen kommer troligen att klara sig alldeles utmärkt. En 
elev som inte gör det kommer att ha det betydligt svårare i tillvaron.  

2. Genom att prioritera sådana insatser som ger högre meritvärde och 
genomströmning och prioritera ner annat. I årets budget t ex 
prioriterade vi ner externa inköp av yrkesvuxplatser.  

3. Vår roll och vårt ansvar är att förmå ungdomar att ta gymnasieexamen, 
och erbjuda alternativa vägar för de som trots våra prioriteringar inte 
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klarar det - via vux och arbetsmarknadsenheten. Även 
integrationsenheten har naturligtvis ett ansvar här, genom att hjälpa 
nyanlända människor och deras familjer in i samhällsgemenskapen på 
olika sätt. Om en miljon kronor är tillräckligt för det? Nej, självklart inte. 
Nämnden lägger ju hundratals miljoner kronor av kommunala 
skattemedel, och hundratals miljoner ytterligare statliga skattekronor, 
på den här uppgiften idag. Det stora arbetet är ju där, precis som i alla 
andra nämnder i kommunen. Det lilla arbetet är ju den här 
tilldelningen, som möjliggör extra, riktade insatser. Över hälften av det 
vi får tilldelat i det här kommer vi att lägga på elevkonsulenterna, och 
det som blir över efter att friskolorna skall ha sitt kommer vi att lägga 
på individuella programmet. Hade vi fått fler miljoner hade de absolut 
inte varit bortkastade, och det är självklart att jag och resten av 
nämnden gladeligen hade tagit emot mer. Ett par tre miljoner till hade 
knappast varit allena saliggörande, ställt i relation till hela nämndens 
omsättning. 
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§ 241 

 
Diarienr: KS-2023/00921 

Interpellation: Är 10 Mkr på Måltidsservice en 
särskild prioritering för riktat förebyggande arbete 
för unga i risk? Anders Norqvist (L) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Anders Norqvist, Hans Lindberg, Fredrik Rönn, 
Anders Sellström, Johan Stål, Anna-Karin Sjölander, Christina 
Bernhardsson, Patrik Brännberg, Helena Smith och Robert Axebro beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Norqvist (L)  
följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Är 10 Mkr på Måltidsservice en särskild prioritering för riktat 
förebyggande arbete för unga i risk? 
En ny samverkanssatsning startade 2018 mellan Umeå kommun och 
polisen i Umeå utifrån den nulägesanalys polisen presenterat 2017. Den 
fick namnet Umeå växer tryggt och säkert (UVTS). UVTS-arbetet har varit 
framgångsrikt, men den utveckling vi kan se i Sverige innebär att arbetet i 
Umeå nu behöver intensifieras ytterligare. En kraftsamling och ny 
inriktning behövs (benämnd UVTS 2.0). En bättre helhetsbild av det 
förebyggande arbetet behöver tas fram. Det behövs även en förstärkt 
styrning av det kommungemensamma arbetet med Umeå växer tryggt och 
säkert från kommunstyrelsen där alla nämnder och verksamheter behöver 
bidra.  
 
Sammanfattningsvis innebär UVTS 2.0 en ny och förstärkt inriktning, med 
särskild prioritet på riktat förebyggande arbete och unga i risk. Arbetet 
ska ses som långsiktigt där kommunen i form av skola, socialtjänst, fritid 
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och kultur behöver arbeta nära tillsammans med polis, ideell sektor och 
näringsliv.  
 
Detta är kort den bakgrund (saxad från ett beslutsunderlag) inför 
kommunfullmäktiges sammanträde den 27/11 2023 vilket resulterade i ett 
fullmäktigebeslut om att tilldela kommunstyrelsen och ett antal nämnder 
en särskild förstärkning med öronmärkta pengar enligt den ambition som 
anges ovan. 
 
Bland de nämnder som erhåller UVTS 2.0 förstärkning finns Tekniska 
nämnden som erhåller 14 Mkr. Vid Tekniska nämndens sammanträde den 
30/11 beslutades att 10 Mkr av dessa medel ska användas till 
Måltidsservice! 
 
Med anledning av detta vill jag fråga kommunstyrelsens ordförande Hans 
Lindberg om följande: 
1. Är din uppfattning att Tekniska nämndens satsning, med 

öronmärkta pengar till UVTS 2.0, med 10 Mkr för Måltidsservice är 
att räkna som en satsning för riktad prioritering enligt inriktningen 
för UVTS 2.0? 

2. Hur bedömer du att övriga tilldelade nämnder (Individ- och 
familjenämnden, För- och grundskolenämnden, Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden, Fritidsnämnden, Kulturnämnden) har 
lyckats med sina prioriterade satsningar på UVTS 2.0? 

 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
 
Svar på första frågan: 
Det förebyggande arbetet och sociala åtgärder är viktigare än någonsin. 
Samtidigt är det ekonomiska läget är svårare än på många år. Många 
kommuner är därför i ett läge där förebyggande arbete och sociala insatser 
avvecklas. Vi vill i stället säkerställa att Umeå håller ut och växlar upp, trots 
regeringens politik och det ekonomiska läget som är utmanade för både 
kommunen och hushållen. Precis som interpellanten skriver har därför 
tekniska nämnden valt att använda sin extra medelstilldelning till att 
prioritera Umeås arbete för trygga och jämställda offentliga miljöer, samt 
för att säkerställa att alla barn och unga kan äta sig mätta i skolan. 
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Det framgår tydligt av forskning och av UmeBrå:s utvärdering av 
rekryteringen till gängkriminalitet att en viktig skyddsfaktor mot att hamna 
i kriminalitet är att man klarar av skolgången. Vi vet också att det är viktigt 
att kunna äta sig mätt på näringsrik mat för att klara skolan. Just nu ser vi 
att behovet av skolmat ökar eftersom allt fler barn och elever kommer 
hungriga till skolan och kanske äter sina enda rejäla mål mat i 
skolbespisningen. I detta läge är förstärkta skolmåltider viktigt för att alla 
ska klara skolan och i förlängningen ha ett starkare skydd mot att hamna 
snett.  
 
Svar på den andra frågan:  
Kulturnämnden och fritidsnämnden tar sina beslut kring den extra 
medelstilldelningen i början av nästa år. Individ- och familjenämnden 
bereder också frågan just nu. För- och grundskolenämnden beslutade på 
sitt sammanträde i december att prioritera medel till ett mobilt operativt 
team i samverkan mellan skola, polis, socialtjänst och fritid. Teamets 
förebyggande arbete kommer att riktas till elever i årskurs 4-6 som riskerar 
att ha problematisk skolfrånvaro, låg måluppfyllelse eller på annat sätt 
befinner sig i riskzon. Satsningen bygger på erfarenheterna från det 
operativa teamet på Ersboda, en verksamhet som också ska finnas kvar. En 
del av medlen till för- och grundskolenämnden går till friskolorna. Detta 
beror på att en justering görs av skolpengen, vilket krävs enligt skollagen 
när ramen för nämnden utökas. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
(GVN) använder sina medel till elevkonsulenter och en förstärkning av 
introduktionsprogrammet (IM). Det syftar till att säkerställa att fler kan ta 
gymnasieexamen. Att klara gymnasiet är avgörande för att i förlängningen 
kunna ha ett jobb, försörjning och trygga livsvillkor. Det är viktiga 
skyddsfaktorer mot att hamna i kriminalitet. Även för GVN går en andel av 
medlen till justering av skolpengen i enlighet med skollagens villkor. 
Sammantaget är min uppfattning att nämnderna har agerat i linje med 
syftet med satsningen, alltså riktat förebyggande arbete och unga i risk. Jag 
har förtroende för den fortsatta processen och för de nämnder som ännu 
inte har fattat sina beslut. Det pågår också ett intensivt arbete på 
kommunövergripande nivå och i UmeBRÅ med att ta fram åtgärder. En 
nulägesanalys kopplat till gängkriminalitet släpptes nu i december och finns 
att ta del av på kommunens hemsida: Nulägesanalys, Barn och unga som 
rekryteras in i gängrelaterad brottslighet - hur ser läget ut i Umeå? 
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(umea.se). Nulägesanalysen kommer följas av en kompletterande lägesbild 
och åtgärdsplan i början av nästa år.  
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§ 242 

 
Diarienr: KS-2023/00926 

Interpellation: Storskalighet och 
institutionsliknande miljöer för personer med 
funktionsnedsättning; Liv Zetterberg (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att på grund av tidsbrist bordlägga interpellationen till nästa 
sammanträde 2024-01-29. 

Ärendebeskrivning 
Liv Zetterberg (V) har inkommit med en interpellation till individ- och 
familjenämndens ordförande. 
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§ 243 

 
Diarienr: KS-2023/00927 

Interpellation: Varför har inte kommunen ansökt 
om statsbidrag för skolsocialt team? Hanna Lundin 
Jernberg (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avskriva interpellationen från vidare hantering på grund av att 
interpellanten inte närvarar vid dagens sammanträde och att den redan 
tidigare varit bordlagd en gång.  

Ärendebeskrivning 
Hanna Lundin Jernberg (L) har inkommit med en interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande. 
 
Vid sammanträdet 2023-11-27 bordlades frågan på grund av tidsbrist. 
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§ 244 

 
Diarienr: KS-2023/00825 

Fråga: Vilka åtgärder vidtar kommunen för att möta 
den ökade hotbilden mot religiösa samfund och 
dess medlemmar? Ellen Ström (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avskriva frågan från vidare hantering på grund av att frågeställaren 
inte närvarar vid dagens sammanträde och att den redan tidigare varit 
bordlagd en gång.  

Ärendebeskrivning 
Ellen Ström (V) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 
ordförande.  
 
Vid sammanträdet 2023-11-27 bordlades frågan på grund av tidsbrist. 
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§ 245 

 
Diarienr: KS-2023/00895 

Fråga: Kommer Umeå kommunkoncern vara 
klimatneutralt 2025? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Åsa Bäckström och Hans Lindberg beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Åsa Bäckström (V) 
följande fråga till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Kommer Umeå kommunkoncern vara klimatneutralt 2025? 
Ett av Umeå kommuns miljömål är att Umeå kommunkoncern ska vara 
klimatneutral 2025, det vill säga ha nettonoll utsläpp av växthusgaser. 
 
Fråga 
Kommer Umeå kommunkoncern att klara av att nå miljömålet att vara  
klimatneutral 2025 - det vill säga ha nettonoll utsläpp av växthusgaser - och  
om så inte är fallet, varför inte och vilka åtgärder saknas.  
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan. 
Tack så mycket ordförande. Som Åsa har kunnat ta del av i årsbokslutet så 
framgår det att vi inte gör det och att mer måste göras, vi uppnår ju inte 
Parisavtalet. Den stora utmaningen när det gäller vår koncern är 
naturligtvis Dåvamyran, och den eldning som sker, och där är det mycket 
som är på gång, bland annat, dels att sortera ut plasten, men också att 
minska koldioxidutsläppen genom företaget man har samarbete med 
Liquid Wind, där man ska jobba med storskalig produktionsanläggning för 
elektrobränslen för att också minska utsläppen. Sedan pågår också 
diskussioner om återbruk, torrifiera slam. När det gäller vision Dåva, Eco- 
industriell Park, så är det att etablera ny grön innovation och ny miljöteknik 
för att återvinna grön energi och lokalproduktion i Umeå. Det är tänkt att 
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bli en fullskalig anläggning inom avloppsslam. Mer måste göras. Det här har 
vi också konstaterat i delårsbokslutet också utifrån den avrapportering vi 
har fått från koncernen. Mycket håller på att göras, bland annat att man 
just är aktiv i Umeås klimatfärdplan, och det här bygger också på att man är 
beroende av fler företag, för att bygga Dåva Eco park, för att tillskapa den 
här koldioxidsnåla platsen. Mycket är på gång men vi är inte i mål 2025 
enligt den rapport vi har fått i politiken.   
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§ 246 

 
Diarienr: KS-2023/00898 

Fråga: Sommarbonus i hemtjänsten; Veronica Kerr 
(KD) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Veronica Kerr och Carin Nilsson beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Veronica Kerr (KD) 
följande fråga till äldrenämndens ordförande. 
 
Sommarbonus i hemtjänsten  
I god tid inför sommaren 2023 beslutade Umeå kommun att införa en 
högre bonus för sjuksköterskor samt bonus till övrig vårdpersonal. Allt för 
att säkerställa bemanningen inom vård och omsorg. Svårrekryterad 
legitimerad personal garanterades en högre bonus, övrig vårdpersonal en 
bonus som varierade från 3000 kr/vecka till 8000kr/vecka.  
 
I oktober betalade kommunen ut drygt 8,5 miljoner kronor i lönebonus 
varav ca 1 miljon kronor gick till personal inom den kommunala 
hemtjänsten. Den kommunala hemtjänsten är idag en av sammanlagt nio 
hemtjänstutförare i Umeå kommun men sommarbonusen berörde endast 
kommunalt anställda. Det är självklart positivt med åtgärder som 
säkerställer bemanningen. Men konsekvensen av beslutet innebär en 
otydlighet gentemot övriga hemtjänstutförare. Lagen om valfrihetssystem 
(LOV) ska vara konkurrensneutral och leverantörer av hemtjänst ska 
behandlas likvärdigt.  
 
Med anledning av detta ställer jag följande frågor:  
• Har utbetalningen av sommarbonusen till kommunens egen 

hemtjänstverksamhet hanterats i enlighet med regelverket för LOV?  
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• På vilket sätt har likvärdigheten mellan kommunens egen 
hemtjänstverksamhet och andra utförare upprätthållits? 

 
Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande svarar på frågan: 
 
Svar på fråga 1 
Ingen extra utbetalning har utgått till kommunens egen 
hemtjänstverksamhet för sommarbonusutbetalningar. Varje utförare 
beslutar om hur man använder ersättningen som utbetalas. 
Sommarbonus är förvaltningens beslut för att klara rekrytering och säkra 
bemanningen i flera verksamheter under sommaren samt det yttersta 
ansvar som kommunen alltid har för brukarna. Umeå kommun som 
arbetsgivare tillämpar samma bonussystem för de yrkeskategorier som är 
aktuella for bonus. 
 
Svar på fråga 2  
Den ersättning som kommunens egen hemtjänstverksamhet erhåller, utgår 
från samma grunder som den ersättning som betalas ut till LOV-utförare. I 
de fall som extra ersättning utbetalas till hemtjänstutförare, ex. statliga 
bidrag, så görs det som en extra utbetalning som äger sin grund i en 
fördelningsnyckel av antal årsarbetare i respektive utförares verksamhet, 
externa som interna utförare. 
 
 
 
  



Sida 33 av 77 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2023-12-18 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 247 

 
Diarienr: KS-2023/00140 

Motion 2/2023: Umeå kommun ska inte samarbeta 
med diktaturer och länder som hotar vår säkerhet; 
Anders Ågren (M) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse motion 2/2023: Umeå kommun ska inte samarbeta med 
diktaturer och länder som hotar vår säkerhet besvarad i enlighet med det 
som framförs i skrivelsen. 
 
Reservation 
Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden. 
 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Ärendebeskrivning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige föreslår Anders Ågren (M): 

1. att Umeå kommuns internationella program förtydligas med riktlinjer 

om att kommunen inte ska ha samarbeten eller utbyte med 

städer/kommuner i länder som inte lever upp till demokratiska 

principer och mänskliga rättigheter, samt länder som hotar Sverige eller 

kränker våra territoriella gränser. 

2. att Umeå kommun som en konsekvens av detta avslutar de samarbeten 

som finns med städer i Kina och Ryssland. 

3. att Umeå kommun söker samarbete med en kommun i Ukraina, för att 

bli en del i insatserna för att stödja Ukrainas återuppbyggnad på lokal 

nivå. 
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Stadsledningskontorets yttrande 
1. Umeå kommun följer OECDs och svenska regeringens riktlinjer med 

internationellt samarbete, vilket innebär att val av internationell 
samarbetspart baseras på den så kallade DAC-listan och inte vilket 
styre landet har. 

2. Umeå kommun har avslutat alla samarbeten med Kina och Ryssland. 
3. Umeå kommun tillsammans med Vasa stad söker samarbete med en 

kommun i Ukraina. 

Umeå är en del av en internationell kontext och påverkas i hög grad av 
utvecklingen utanför Sveriges gränser. Sverige är en stark röst i världen och 
när världen mår bättre och vi tillsammans arbetar för att lösa globala 
ödesfrågor, mår också Sverige och Umeå bättre. En mer demokratisk, 
jämställd, rättvis, hållbar och fredlig värld är bra för alla.  
Rysslands invasion av Ukraina visar på att demokratisk tillbakagång, så 
kallad autokratisering, bland annat leder till fler krig. Autokratiseringen 
innebär att demokratier bryts ner, vilket sker i stor utsträckning av valda 
ledare som raserar de demokratiska institutionerna: medier, civilsamhälle, 
oberoende organisationer och rättsväsendet. Vi ser en ökad nivå av 
polarisering, desinformation och statskupper i världen.  
Alla FN:s medlemsländer har kommit överens om Agenda 2030, att vi 
tillsammans ska avskaffa extrem fattigdom, minska ojämlikheter och 
orättvisor i världen, främja fred och rättvisa och lösa klimatkrisen till år 
2030. Svenskt bistånd är ett viktigt bidrag för att nå Globala målen för 
hållbar utveckling; Agenda 2030.  I Umeå kommuns Internationella 
program framgår att kommunen ska bidra till att uppnå målen i Agenda 
2030.  

Det svenska biståndet baseras på den så kallade DAC-listan; Development 
Assistance Committee som upprättas av OECD.  Sverige är medlem i OECD 
sedan organisationen grundades 1961. OECD och dess 38 medlemmar 
arbetar med eget analysarbete och föreslår politiska och ekonomiska 
policyåtgärder till gagn för tillväxt, demokrati och marknadsekonomi i 
världen. OECDs “utvecklingskommitte” - Development Assistance 
Committee (DAC) – definierar det officiella utvecklingsbiståndet Official 
Development Assistance (ODA) som främjar och inriktar sig på 
utvecklingsländernas ekonomiska utveckling och välfärd. 
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Utvecklingsländerna är alla låg- och medelinkomstländer baserat på 
bruttonationalinkomsten (BNI) och inte på vilket styre landet har. 
Svenskt utvecklingsarbete och bistånd baserar sig på OECDs DAC-lista och 
kommuner och regioner i Sverige kan samarbeta med länder som omfattas 
av denna lista bland annat inom ramen för Kommunala 
Partnerskapsprogram. Kommunala Partnerskapsprojekt är helfinansierade 
av staten och som är ömsesidiga och resultatorienterade samarbeten 
mellan kommuner i Sverige och motsvarande lokala myndigheter i något 
samarbetsland.  Kommunala partnerskap är en del av Sveriges ”Politiken 
för Global Utveckling” (PGU) och undertecknar den viktiga roll kommuner 
har i global utveckling och för att stärka demokrati runtom i världen. Umeå 
kommun har idag två kommunala partnerskapsprojekt; För- och 
grundskolenämnden samarbetar med Cau Giay i Hanoi, Vietnam inom 
hållbart lärande och Kulturnämnden samarbetar med Kajiado County i 
Kenya inom ett biblioteksprojekt. Projekten är till 100% externfinansierade 
inom ramen för Kommunala partnerskapsprogrammet. 
Demokratiindex 2022, (en rankning som skapas av brittiska tidningen The 
Economist en gång per år) visar på att av 167 länder i världen lever endast 
8% i en ”full/riktiga demokratier” och att mer än 1/3 av världens befolkning 
lever i länder med auktoritärt styre.1 
   
Diktaturen är demokratins motsats. Det finns dock många former av icke-
demokratiska politiska system med varierande inslag av auktoritärt styre. 
Bara en del av dessa kan kallas för diktaturer. Kännetecknande för 
diktaturen är att den politiska makten koncentrerats till en person eller en 
grupp och att lagliga möjligheter till ansvarsutkrävande saknas. 
Skulle OECD, svenskt utvecklingsarbete eller Umeå kommuns 
internationella arbete avgränsa sig till demokratier skulle det innebära att 
vi avgränsar oss från arbetet med att motverka demokratiseringens 
tillbakagång i världen.  
 
Vi måste förhålla oss till autokratier genom att stötta utveckling av 
demokratier och påtala överträdelser mot mänskliga rättigheter. Fred och 

 
1 https://www.eiu.com/n/campaigns/democracy-index-
2022/?utm_source=google&utm_medium=paid-search&utm_campaign=democracy-
index-2022&gclid=EAIaIQobChMI-Nj9nqSn_gIVArvVCh0JTA3BEAAYASAAEgJOVPD_BwE 
 

https://www.eiu.com/n/campaigns/democracy-index-2022/?utm_source=google&utm_medium=paid-search&utm_campaign=democracy-index-2022&gclid=EAIaIQobChMI-Nj9nqSn_gIVArvVCh0JTA3BEAAYASAAEgJOVPD_BwE
https://www.eiu.com/n/campaigns/democracy-index-2022/?utm_source=google&utm_medium=paid-search&utm_campaign=democracy-index-2022&gclid=EAIaIQobChMI-Nj9nqSn_gIVArvVCh0JTA3BEAAYASAAEgJOVPD_BwE
https://www.eiu.com/n/campaigns/democracy-index-2022/?utm_source=google&utm_medium=paid-search&utm_campaign=democracy-index-2022&gclid=EAIaIQobChMI-Nj9nqSn_gIVArvVCh0JTA3BEAAYASAAEgJOVPD_BwE
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demokrati är inte självklara tillstånd. De måste vinnas av varje generation 
och de måste ständigt försvaras.  I dessa tider behöver vi tillvarata, 
utveckla och kanalisera kunskap och kompetens kring lokal demokrati, 
lokalt självstyre och decentralisering. Denna kompetens finns i svenska 
kommuner och regioner. Umeå kommun följer OECDs och svenska 
regeringens riktlinjer med internationellt samarbete, vilket innebär att val 
av internationell samarbetspart baseras på den så kallade DAC-listan och 
inte vilket styre landet har. 

Umeå kommun/VAKIN avslutade miljöteknikprojektet med Xi´an 2015 och 
Miljö- och hälsoskyddsnämndens förstudie avslutades 2019. Umeå 
kommuns har inte varit aktiva i samarbetet med Petrozavodsk sedan 2021. 
Umeå kommun har inget samarbete med någon kommun i vare sig Kina 
eller Ryssland. 

Rysslands krig mot Ukraina har tvingat miljontals ukrainare att fly från sina 
hem och förstört hundratals städer och byar. Kriget fortsätter att orsaka 
ödeläggelse i Ukrainas regioner. Den europeiska alliansen av kommuner 
och regioner för att återuppbygga Ukraina20 lanserades av Europeiska 
Regionkommittén på uppmaning av Ukrainas president Volodymyr 
Zelenskyj och lanserades efter det att Ukraina fått status som EU-
kandidatland.  Umeå kommun och Vasa stad vill förena sina krafter för att 
stödja Ukrainas återhämtning och återuppbyggnad, idag och efter kriget, 
till exempel staden Cherson. 

Beslutsunderlag 
Motionen 
Näringslivs- och arbetsutskottets protokoll 2023-08-10 (återremiss) 

Beredningsansvariga 
Cathrin Alenskär 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen 
besvarad) 
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Anders Ågren (M) – Bifall till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 
motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 
förslag. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Anders Ågren (M) och Mattias Larsson (C) – bifall till första att-satsen och 
att anse andra och tredje att-satsen besvarad. 
 
Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag att 
anse motionen besvarad. 
 
Bore Sköld (V) – avslag till motionen 
 
Lars Forsgren (SD) – avslag till tredje att-satsen och att anse första och 
andra att-satsen besvarad. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden ställer bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag mot 
bifall till Anders Ågrens m fl yrkande mot bifall till Lars Forsgrens yrkande 
mot bifall till Bore Skölds yrkande.  
 
Kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag att anse 
motionen besvarad. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
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Följande yttrar sig: Anders Ågren, Hans Lindberg, Anders Norqvist, Joline 
Göttfert, Lars Forsgren, Patrik Brännberg, Bore Sköld, Moa Brydsten, 
Veronica Kerr, Mattias Larsson, Arvid Lundberg, Mehrana Bassami, Peter 
Vigren, Helena Smith och Nils Seye Larsen. 
 
Yrkanden 
Anders Ågren (M) och Anders Norqvist (L) – Bifall till första att-satsen och 
att anse andra och tredje att-satsen besvarad. 
 
Hans Lindberg (S), Patrik Brännberg (AP), Moa Brydsten (S), Veronica Kerr 
(KD), Mattias Larsson (C), Arvid Lundberg (MP), Peter Vigren (S), Helena 
Smith (S) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag 
(anse motionen besvarad). 
 
Lars Forsgren (SD) – Avslag till tredje att-satsen och att anse första och 
andra att-satsen besvarad. 
 
Bore Sköld (V) – Avslag till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot Moderaternas 
m.fl. förslag mot Vänsterpartiets förslag mot Sverigedemokraternas förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag (att anse motionen besvarad).  
 
Reservation 
Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden. 
 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären    
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§ 248 

 
Diarienr: KS-2023/00918 

Medfinansieringsavtal trafiklösning E4 för Tomtebo 
strand 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna avtalet mellan Umeå kommun och Trafikverket rörande 
medfinansiering av trafiklösningar kopplat till Tomtebo strand 
 
att uppdra åt kommunstyrelsens ordförande att underteckna avtalet 
 
att förklara beslutet omedelbart justerat. 

Ärendebeskrivning 
För detaljplanen Tomtebo 2:1 m.fl. (Tomtebo strand) har Trafikverket 
framfört krav på att avtal om medfinansiering för de anslutningar som 
påverkar statlig infrastruktur (väg E4) behöver upprättas och teckna med 
Umeå kommun. Avtalet omfattar följande åtgärder: 

• Ny planskild korsning i dagens Tomteborondell 
• Ny anslutning till Tomtebo strand via Universitetsrondellen 
• En norrgående utfart från den planerade brandstationstomten 
• Breddning av befintliga gång- och cykeltunnlar 

 
Trafikverket önskar att avtalet är godkänt innan eller i samband med att 
detaljplanen för Tomtebo strand antas. 
 
För den planskilda korsningen föreslås i avtalet en fördelning av kostanden 
med 60% på Umeå kommun och 40% på Trafikverket. Det har gjorts en 
tidig uppskattning av kostnaden som visar på ca 93 Mkr, vilket medför ca 
56 Mkr för kommunen. Åtgärden kräver att en vägplan tas fram, vilken 
Trafikverket ansvarar för. I arbetet med vägplanen kommer kommunen 
delta för att tillsammans med Trafikverket ta fram den slutliga lösningen. 
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Då kostnadsuppskattningen är framtagen i ett tidigt skede och slutligt val 
av trafiklösning inte är gjord, kan den slutliga kostanden bli högre. 
Fördelningen av kostanden mellan parterna blir dock den samma. En 
uppskattad tidplan för genomförande bedöms bli 2028–2030. 
 
För övriga delar (anslutning i Universitetsrondellen, utfart för brandstation 
och gc-tunnlar) ansvarar kommunen helt för finansieringen, vilket har 
budgeterats inom exploateringsprojektet Tomtebo strand. 
Uppskattningsvis berör dessa åtgärder ca 30–35 Mkr.   

Beslutsunderlag 
Avtal mellan Umeå kommun och Trafikverket 

Beredningsansvariga 
Johan Sjöström, mark och exploatering 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Janet Ågren, Ulrik Berg, Lars Nilsson 
och Hans Lindberg. 
 
Yrkanden 
Mikael Berglund (S), Janet Ågren (S), Ulrik Berg (M), Lars Nilsson (SD) och 
Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Johan Sjöström 
Mikael Sundvall, Trafikverket   
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§ 249 

 
Diarienr: KS-2020/00556 

Antagande: Detaljplan för Tomtebo strand 
(Tomtebo 2:1 m.fl.) inom Tomtebo, Umeå kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att anta detaljplanen för Tomtebo strand, Tomtebo 2:1 m.fl. enligt 5 kap. 
27 § plan- och bygglagen (2010:900). 

 
att utöka verksamhetsområdet för vatten, spillvatten och dagvatten till 
att omfatta hela planområdet. 
 
Reservation 
Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden. Se skriftlig reservationstext under kommunfullmäktiges 
beslutsordning. 

Syfte 
Syftet med planen är att skapa planmässiga förutsättningar för att utveckla 
en ny stadsdel i form av kvartersstad. Det innebär att möjliggöra för 
stadsbebyggelse i blandstad omfattande bostäder, kontor, offentliga och 
privata verksamheter, servicefunktioner samt räddningstjänst. Planen 
syftar även till att säkerställa en lämplig kvartersstruktur, 
exploateringsgrad, variation och gestaltning samt ändamålsenliga 
offentliga rum och parker för området.  
 
Detaljplanen ska skapa goda förutsättningar för människor att leva och 
resa hållbart. Goda kollektivtrafikförbindelser samt ett gatunät som främjar 
fotgängare och cyklister möjliggörs inom planområdet. Detaljplanen syftar 
även till att möjliggöra utrymme för kapacitetshöjande åtgärder i 
anslutning till Tomtebocirkulationen. 
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Vidare syftar detaljplanen till att ta tillvara platsens kvaliteter genom att 
bevara och säkerställa delar av den gröna korridoren som länkar samman 
Stadsliden och Nydalaområdet samt utveckla allmänhetens tillgänglighet 
till stranden. Inom korridoren ska Kolbäcken bevaras i sitt nuvarande läge. 
Den gröna korridoren syftar till att ge goda livsvillkor för djur och växter, ge 
möjlighet för rekreation och främja ekosystemtjänster. Planen ger även 
förutsättningar för en robust dagvattenhantering inom planområdet. 

Ärendebeskrivning 
Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 
Detaljplanering 2016-11-17.  
Detaljplanen skapar planmässiga förutsättningar för utvecklingen av en ny 
stadsdel inom Umeå tätort. Planen bedöms följa huvuddragen i 
översiktsplanen, då planområdet enligt denna ska omvandlas till en 
blandad kvarterstad med hög täthet, där även Kolbäcken ska värnas i sin 
naturliga sträckning. Fokus har också legat på att skapa goda 
förutsättningar för hållbara resor genom att få till gena stråk för 
kollektivtrafik, fotgängare och cyklister samt jobba med 
mobilitetslösningar. 
 
Detaljplanen möjliggör för cirka 3000 bostäder och cirka 70 000 m2 
verksamhetsmark i form av kommersiell service, kontor och verksamheter 
av olika slag. Därutöver skapas även förutsättningar för kommunal service 
som en ny skola (F-6) samt ett antal förskolor, äldreboende och 
räddningsstation. 
 
Ändamålsenliga offentliga rum och platser såsom parker och torg tillskapas 
också i strategiska lägen inom planområdet. Bevarandet av en grönkorridor 
och naturområdet kring Kolbäcken har också varit en utgångspunkt i 
detaljplanen. 
Kommunen har gjort bedömningen att planen kan antas medföra 
betydande miljöpåverkan och därmed har en miljökonsekvensbeskrivning 
upprättats. Frågeställningar som beaktas i konsekvensbeskrivningen är 
bland annat buller, luftkvalitet, rekreation, dagvatten, översvämningsrisk, 
naturmiljö och risker för farligt gods. 
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Detaljplanen har tagits fram, i en för Umeå, unik samverkan mellan 
kommunens verksamheter, kommunala bolag och sju byggaktörer.  En 
vision för stadsdelen samt mål och strategier för att uppnå densamma 
jobbades fram genom ett hållbarhetsprogram som togs fram i samverkan 
genom verktyget Citylab Guide för hållbart byggande. 

Samråd/Granskning 
Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 
statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 
Samrådstiden som ägde rum under pandemin 2020 ställde nya krav på hur 
samråd kunde genomföras. Digital information tillhandahölls på 
kommunens hemsida med bl.a. ett antal filmer och en interaktiv 3D-
modell. På plats anordnades en promenadslinga med information i olika 
stationer. Synpunkter på planförslaget kunde lämnas, förutom via formella 
skriftliga yttranden, via en synpunktskarta på hemsidan samt via QR-koder 
på plats. Samrådsmöte hölls också 17 augusti 2020 på plats med en 
begränsad grupp. 
 
Av de synpunkter som har inkommit under granskningstiden har ett 
granskningsutlåtande upprättats av Umeå kommun, Detaljplanering. Av 
utlåtandet framgår bl.a. att de vanligaste synpunkterna på planförslaget 
har handlat om varför man måste bygga på den här platsen och vilka 
konsekvenser det får för växt- och djurliv samt rekreation. Övriga 
synpunkter har till största delen berört trafiksituationen på Tomtebovägen, 
i Tomtebocirkulationen och Malmvägens förlängning samt påverkan på 
Olle fiskares väg. 
 
Umeå kommun, detaljplanering, gör bedömningen utifrån omfattningen av 
genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 
inte behöver ske.  
Antagande av detaljplanen överlämnas till kommunfullmäktige med 
anledning av att detaljplanen bedöms följa huvuddragen i översiktsplanen 
men inte alla utpekanden i plankartan i form av struktur och avgränsning. 
Verksamhetsområdet för vatten, spillvatten och dagvatten utökas till att 
omfatta hela planområdet. 

Kvarstående synpunkter 
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De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 
beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-11-15. 
Protokollsutdrag BN 2023-11-15, BN § 261 – godkänd plan. 
Antagandehandlingar: 

• Plankarta daterad oktober 2023 
• Planbeskrivning daterad oktober 2023 
• Granskningsutlåtande daterat oktober 2023 
• Samrådsredogörelse daterad april 2022 
• Miljökonsekvensbeskrivning daterad september 2023 

Utredningar: 
• Hållbarhetsprogram 
• Arkeologisk utredning 
• Dagvattenutredning 
• Hydrologisk utredning 
• Kiselalgundersökning Kolbäcken 
• Ekosystemtjänstbedömning 
• Fladdermusinventering 
• Naturvärdesinventering 
• Trafikutredning 
• Bullerutredning 
• Riskutredning för farligt gods 
• Verktyg för social hållbarhet 
• Kvalitetsprogram 
• Grönytefaktor Tomtebo strand 
• Projekteringsförutsättningar 
• Rapport markanspråk Tomtebocirkulationen  
• PM detaljutformning Tomteborondellen 
• Förslag till riskreducerande åtgärder 
• Reducerade parkeringstal Tomtebo strand etapp 1 

Beredningsansvariga 
Magdalena Blomquist, planarkitekt 
Clara Ganslandt, planchef  
 
Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Föredragande: Magdalena Blomquist, planarkitekt och Johan Sjöström, 
mark- och exploateringsingenjör. 
 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Janet Ågren, Mikael Berglund, Patrik 
Brännberg, Ulrik Berg, Robert Axebro, Lars Brännström, Anders Sellström, 
Bore Sköld, Lena Karlsson Engman, Davis Kaza, Emma Vigren och Maria 
Lindvall. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Janet Ågren (S), Mikael Berglund (S), Ulrik Berg (M), 
Robert Axebro (C), Lars Brännström (MP), Anders Sellström (KD), Bore 
Sköld (V), Lena Karlsson Engman (S), Emma Vigren (S) och Maria Lindvall 
(L) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Patrik Brännberg (AP) och Davis Kaza (AP) – Återremiss för att göra en 
MKB som baseras på ett nollalternativ som innebär att området fortsätter 
att vara ett skogs- och rekreationsområde och i andra hand avslag till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 
finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Reservation 
Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden - då vi anser att Miljökonsekvensbeskrivningen inte är ärlig i 
fråga om nollalternativet. Den jämför inte planförslaget med ett 
nollalternativ där utvecklingen fortsätter att vara skog och 
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rekreationsområde utan med ett, icke-existerande, nytt bostadsområde av 
samma storlek. 
 
Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 
fysiskplanering@umea.se 
 
Fysisk planering expedierar därefter beslutet till 

• Sökande 
• De med kvarstående synpunkter 
• Vakin 
• Länsstyrelsen 

  

mailto:fysiskplanering@umea.se
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§ 250 

 
Diarienr: KS-2023/00878 

Exploateringsavtal - Saga 3 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna exploateringsavtal med Diös Norrland AB enligt bilaga. 

Ärendebeskrivning 
Ett detaljplaneförslag för fastigheten har upprättats. Diös Norrland AB ska 
exploatera fastigheten i enlighet med Detaljplanen. 
 
Syftet med Exploateringsavtalet är ett effektivt och ändamålsenligt 
genomförande av Detaljplanen. Exploateringsavtalet innebär i stora drag 
att Umeå kommun på exploatörens bekostnad ska anlägga en 
parkeringsficka avsedd för varutransporter och hämtningsplats för sopbil. 

Beslutsunderlag 
• Översiktskarta 
• Exploateringsavtal 

Beredningsansvariga 
Helen Nilsson, Andrea Gidlund 
 
Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Ulrik Berg och Davis Kaza. 
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Yrkanden 
Hans Lindberg (S) och Ulrik Berg (M) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Davis Kaza (AP) – Avslag till kommunstyrelsens förslag 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Mark och exploatering 
Andrea Gidlund 
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§ 251 

 
Diarienr: KS-2022/00950 

Antagande: Detaljplan för Saga 3 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta detaljplanen för Saga 3 enligt 5 kap. 27 § plan- och bygglagen 
(2010:900). 

Syfte 
Syftet med detaljplanen är att skapa planmässiga förutsättningar för att 
med kvartersstaden som utgångspunkt, förtäta kvarteret Saga och skapa 
större byggrätter för främst bostäder och kontor men även centrum- 
verksamhet. Syftet är också att skapa förutsättningar för en blandad  
bebyggelse som skapar förutsättningar för en mer levande stadsmiljö över 
hela dygnet, med entrévåningar som öppnar sig mot gaturummet och som 
erbjuder inblickar och ger liv åt stadsmiljön. Syftet är också att säkerställa 
en anpassning i förhållande till riksintresset för kulturmiljövård samt 
stadsbilden. 

Ärendebeskrivning 
Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 
Fysisk planering, 30 september 2016. Detaljplanen har handlagts med 
utökat förfarande och bedöms inte medföra en betydande miljöpåverkan.  
 
Planförslaget ligger i linje med kommunens förtätningsmål och 
utvecklingsstrategi. Förslaget möjliggör fler bostäder inom Centrum samt 
en utveckling av stadsmiljön, överensstämmande med översiktsplanens 
intentioner. 

Samråd och granskning 
Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 
statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 
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Samråd hölls under perioden 9 november–30 november 2022 och 
granskning under perioden 12 juni–3 juli 2023. 
Av de synpunkter som har inkommit under granskningstiden har ett 
granskningsutlåtande upprättats av Umeå kommun, Fysisk planering. 
Planförslaget har efter granskning, utöver redaktionella ändringar och vissa 
förtydliganden i planbeskrivningen, reviderats i form av några tillägg till 
planbestämmelserna. Dessa listats nedan, tilläggen är kursiverade: 
 

• Planbestämmelsen gällande entréplanets uppglasning har 
reviderats till följande: Entréplanets fasad mot respektive gata ska 
vara uppglasad till minst hälften i längdmeter. Minst hälften av den 
uppglasade fasaddelen ska vara minst 2,5 meter i höjdled. 
Bestämmelsen omfattar inte garageportar, 

Syftet är att säkerställa en uppglasning inte bara horisontellt, utan 
även i vertikalled i ett viktigt centralt läge, där det är viktigt att 
entrévåningarna kommunicerar med gatumiljön.  
 

• Planbestämmelsen f4 har förtydligats med tillägget att den avser 
nya byggnader: På nya byggnader ska våningarna under indragna 
takvåningar utföras med markerad takfot. 
 

• Siktlinjen längs Magasinsgatans östra sida har säkerställts för hela 
sträckan med en ytterligare remsa utlagd som prickmark. Denna  
smala yta var tidigare planlagd som korsmark och påverkar således 
ingen byggrätt. 
 

• En ny planbestämmelse har lagts till i ett förtydligande syfte:  
Bostadslägenheter får inte inredas i entréplan mot gata. 

Syftet är att tydliggöra att entréplanet avses för centrum- 
verksamhet, även om vissa bostadskomplement såsom hiss, 
trapphus, posthantering, tekniska installationer m.m. som härrör  
till bostadsanvändningen kan behöva ordnas i entréplan. 

 
Umeå kommun, Fysisk planering gör bedömningen utifrån omfattningen av 
genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 
inte behöver ske.  
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Antagande av detaljplanen överlämnas till kommunfullmäktige med 
anledning av att detaljplanen handlagts med utökat förfarande. 
Bedömningen är att planen inte är av principiell beskaffenhet, men 
däremot av visst allmänintresse i och med planområdets läge i staden. 

Kvarstående synpunkter 
De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 
beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-11-15. 
Protokollsutdrag BN 2023-11-15, BN § 260 – godkänd plan 
Antagandehandlingar och tillhörande utredningar: 

• Plankarta, daterad september 2023. 
• Planbeskrivning, daterad 2023-09-27. 
• Samrådsredogörelse, daterad 2023-04-19. 
• Granskningsutlåtande, daterat 2023-09-14. 
• Luftutredning, WSP, 2023-04-13. 
• Bullerutredning, Tyréns, 2023-02-08. 
• Geotekniskt utlåtande, Tyréns, 2022-08-31. 
• Översiktlig markundersökning, Tyréns, 2022-09-01. 
• Riksintresseanalys kulturmiljö, WSP, 2023-09-07. 
• Barnkonsekvensanalys, WSP, 2023-09-06. 

Beredningsansvariga 
Frida Niemi, planarkitekt 
Clara Ganslandt, planchef  
 
Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Mikael Berglund, Davis Kaza, Ulrik Berg, 
Robert Axebro och Janet Ågren.  
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Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Mikael Berglund (S), Ulrik Berg (M), Robert Axebro (C) 
och Janet Ågren (S)  – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Davis Kaza (AP) – Avslag till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till: 
fysiskplanering@umea.se 
Detaljplanering expedierar därefter beslutet till: 

• Sökande. 
• De med kvarstående synpunkter. 
• Länsstyrelsen i Västerbottens län.   

 
 
 
  

mailto:fysiskplanering@umea.se
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§ 252 

 
Diarienr: KS-2023/00468 

Vattentjänstplan för Umeå kommun - antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta Vattentjänstplan för Umeå kommun. 

Ärendebeskrivning 
Vattentjänstplanens syfte är att visa på kommunens långsiktiga planering 
för att tillgodose behovet av allmänna vattentjänster (dricksvatten, 
spillvatten och dagvatten), samt visa på vilka åtgärder som ska vidtas för 
att den allmänna VA-anläggningen ska fungera vid skyfall.  
 
Bakgrund 
Sedan årsskiftet 2022/2023 gäller ändringar i lagen om allmänna 
vattentjänster (LAV), bland annat gäller kravet att alla kommuner ska ha en 
aktuell vattentjänstplan antagen innan 1 januari 2024.  
 
Styrande för inrättandet av allmänna vattentjänster är dels att tillgodose 
människors behov av rent dricksvatten, dels att minska den negativa 
påverkan på ytvatten samt påverkan på växter och djur.  
 
Kommunfullmäktige antog 2022-12-19 en Utvecklingsstrategi för vatten 
och avlopp i Umeå. Vattentjänstplanen (dricksvatten, spillvatten och 
dagvatten samt skyfall) är en viktig del i strategin tillsammans med övriga 
delar enligt nedan: 
• Policy för vatten och avlopp 
• Dagvattenprogram 
• Plan för enskild avloppshantering 
• Plan för miljöövervakning 
• Samhällsekonomisk analys 
• Kommunikationsplan 
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• VA-översikt 
 
Vattentjänstplanen utgör ett samlat dokument för allmänna vattentjänster 
och deras påverkan vid skyfall. Därför ingår även delar från redan 
beslutade styrdokument (exempelvis Utvecklingsstrategin för vatten och 
avlopp och Dagvattenprogrammet) i vattentjänstplanen. Denna plan ska 
läsas tillsammans med ovan listade dokument för en helhetsbild över 
kommunens arbete med dricksvatten, avlopp och dagvatten och utgör 
kommunens VA-plan. Styrdokumenten bidrar även till att uppfylla åtgärder 
i vattenförvältningens åtgärdsprogram. 
 
I enlighet med översiktsplanen har Vattentjänstplanen en utgångspunkt i 
kommunens vision om 200 000 medborgare till 2050, exempelvis när det 
gäller behov av åtgärder för att trygga framtida försörjning av 
vattentjänster.  
 
Arbetsprocess 
Arbetet med Vattentjänstplan för Umeå kommun inleddes i december 
2022 och har skett förvaltningsövergripande med representanter från 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, Teknik- och fastighetsförvaltningen samt 
Vakin.  
 
Samråd samt avgränsningssamråd av miljöbedömning har skett med 
Länsstyrelsen i Västerbotten i maj 2023, varefter Vattentjänstplanen 
kompletterades. Under perioden 5 oktober till 5 november 2023 ställdes 
Vattentjänstplanen ut för granskning till allmänheten, samt skickades till 
Länsstyrelsen och berörda nämnder och bolag inom Umeå kommun.  
 
Efter granskningen har Vattentjänstplanen kompletterats ytterligare innan 
den nu föreslås antas. 
 
De nya kraven i lagstiftningen innebär att kommunen ska ha en antagen 
Vattentjänstplan innan utgången av 2023. Detta innebär att tidplanen för 
framtagandet av vattentjänstplanen varit kort och därför innehåller planen 
i stor utsträckning åtgärder i form av utredningar som ska initieras.  

Beslutsunderlag 
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Vattentjänstplan för Umeå kommun 
Miljökonsekvensbeskrivning Vattentjänstplan 

Beredningsansvariga 
Hanna Jonsson 
Rune Brandt 
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag att föreslå 
kommunfullmäktige att anta Vattentjänstplan för Umeå kommun. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Kjerstin Widman, Davis Kaza, Mattias 
Larsson och Mikael Berglund.  
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Kjerstin Widman (M), Mattias Larsson (C), Mikael 
Berglund (S) och Davis Kaza (AP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Fysisk planering 
Vakin   
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§ 253 

 
Diarienr: KS-2023/00666 

Fastighetspolicy för Umeå kommunkoncern 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att fastställa förslag till fastighetspolicy för Umeå kommunkoncern 
 
att ge tekniska nämnden och AB Bostaden i uppdrag att över tid se över 
respektive fastighetsportfölj och gränssnitt, i syfte att uppnå en 
kostnadseffektivt ägande och förvaltning för kommunkoncernen som 
helhet 

att ge kommunstyrelsen och UKF i uppdrag att identifiera de fastigheter 
där ägande inte följer beslutad fastighetspolicy och utreda 
förutsättningarna för eventuellt ändrat ägande och förvaltning 

att ge tekniska nämnden i uppdrag att uppdatera 
lokalförsörjningsdirektiv utifrån fastställd fastighetspolicy 

att ge tekniska nämnden och kommunstyrelsen i uppdrag att identifiera 
de fastigheter som kommunen äger och som förvaltas av andra nämnder 
än tekniska nämnden, samt utreda förutsättningarna för att flytta 
förvaltningen till tekniska nämnden 

att ge tekniska nämnden och kommunstyrelsen i uppdrag att identifiera 
de fastigheter som kommunen förhyr och där hyresavtalet är tecknat 
med annan nämnd än tekniska nämnden, samt utreda förutsättningarna 
för att flytta hyresavtalen till tekniska nämnden 

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att senast efter ett år genomföra en 
uppföljning av fastighetspolicyn och dess tillhörande besluts att-satser. 

Reservation 
Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
 



Sida 57 av 77 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2023-12-18 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

 
Åsa Bäckström, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån 
för egna yrkanden. Se skriftlig reservationstext under kommunfullmäktiges 
beslutsordning.  
 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Ärendebeskrivning 
Umeå kommun och dess helägda bolag äger och förvaltar en stor 
fastighetsportfölj som växer årligen. Värdet av fastigheterna utgör en stor 
tillgång och uppgår till ett värde på flera miljarder kronor. Det är därför av 
stor vikt att dessa tillgångar utvecklas på ett hållbart sätt och ger en 
långsiktig värdetillväxt. För att klara det långsiktigt behövs kontroll på 
fastighetsportföljens åldersstruktur och planerat underhåll samt framtida 
nyproduktion.  
 
Kommunstyrelsen beslutade den 8 december 2020 att ge stadsdirektören 
och VD för Umeå kommunföretag AB i uppdrag att genomföra en analys av 
fastighetsinnehavet. Uppdraget innefattade också att föreslå en 
fastighetsstrategi för framtiden för hela kommunkoncernen. De 
ekonomiska konsekvenserna ska också framgå. 
 
Inom uppdraget har Newsec anlitats för att göra en analys av 
fastighetsbeståndet i sin helhet, samt hur det är organiserat i dagsläget. I 
rapporten konstateras att Umeå kommunkoncern i stort har en väldigt bra 
och effektiv fastighetsförvaltning genom sina två stora förvaltare; tekniska 
nämnden respektive AB Bostaden. Dock finns det 
effektiviseringsmöjligheter i några fall, tex där fastigheter gränsar till 
varandra och där AB bostaden äger och förvaltar den ena och Umeå 
kommun/tekniska nämnden den andra. Vidare menar Newsec att i 
möjligaste mån bör fastighetsförvaltning hållas ihop så långt det är möjligt 
inom kommunkoncernen för att samla kompetens och nå 
stordriftsfördelar. Dock behöver ägande och förvaltning inte alltid hänga 
ihop. Viktigt att ha i åtanke är att flera omvärldsfaktorer förändrats sedan 
rapporten togs fram, tex ränteläget.  
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Newsec har i sin rapport även lämnat rekommendationer gällande tex 
avkastningskrav, finansiering och underhåll. Dessa rekommendationer 
hanteras inom ordinarie processer i respektive verksamhet via reglemente 
och ägardirektiv. 
 
Utifrån den analys som genomförts har ett förslag på fastighetspolicy med 
principiella förhållningsätt för hela Umeå kommunkoncern arbetats fram. 
Arbetet har letts av Margaretha Alfredsson, stadsdirektör och Fredrik 
Lundberg, VD för Umeå kommunföretag AB. I arbetet har också 
ekonomidirektör, förvaltningschef för teknik- och fastighetsförvaltningen, 
VD för AB Bostaden, VD för UPAB samt VD för Inab deltagit.  
 
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutade den 5 sept att 
lämna förslaget till fastighetspolicy på remiss till berörda bolag och 
nämnder.  
 
Inkomna remissyttranden har beaktats och vissa justeringar har 
genomförts i det ursprungliga förslaget till policy. Samtliga inkomna 
remissyttranden och hur de hanterats redovisas i bilaga 2.  

Beslutsunderlag 
Förslag fastighetspolicy för Umeå kommunkoncern 
Bilaga 1 - Analys av fastighetsbeståndet 
Bilaga 2 - Redovisning av inkomna remissyttranden och hantering av dessa 

Beredningsansvariga 
Margaretha Alfredsson 
Fredrik Lundberg 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Mattias Larsson (C) – bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag med 
tillägg att på sidan 2 tillförs INAB i listan över bolag vars fastigheter ej 
omfattas av policyn. 
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Janet Ågren (S) – bifall till näringslivs och arbetsutskottets förslag med 
tillägg: att ge kommunstyrelsen i uppdrag att senast efter ett år genomföra 
en uppföljning av fastighetspolicyn och dess tillhörande besluts att-satser. 
 
Lars Forsgren (SD) - ersätt sista stycket på sida 3 med: Umeå kommun och 
de kommunala bolagen ska ständigt verka för minskad miljöbelastning och 
vid nyproduktion och renovering genomföra detta med hänsyn till 
miljöpåverkan i enlighet med rådande lagstiftning samt bedriva ett 
kontinuerligt arbete med energieffektivisering på ekonomiska grunder. 
 
Bore Sköld (V) - att ge kommunstyrelsen i uppdrag att som ett 
komplement till Fastighetspolicyn ta fram riktlinjer. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden ställer bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag med 
tilläggsyrkande enligt Janet Ågren mot bifall till Mattias Larssons 
tilläggsyrkande mot bifall till Lars Forsgrens ändringsyrkande mot bifall till 
Bore Skölds tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 
bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag med tilläggsyrkande enligt 
Janet Ågren. 
 
Reservation 
Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Anders Ågren, Hans Lindberg, Åsa Bäckström, Lars 
Forsgren, Christina Bernhardsson, Anders Sellström, Nils Seye Larsen, 
Patrik Brännström, Greger Knutsson, Mattias Larsson, Lars Brännström, 
Janet Ågren och Maria Lindvall. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Christina Bernhardsson (S), Nils Seye Larsen (MP), Åsa 
Bäckström (V), Patrik Brännberg (AP) och Janet Ågren (S) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Anders Ågren (M), Anders Sellström (KD), Greger Knutsson (M), Mattias 
Larsson (C), Lars Brännström (MP) och Maria Lindvall (L) – Ändring att 



Sida 60 av 77 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2023-12-18 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Inabs spåranslutna resecentrum ska räknas som specialfastigheter, och 
därmed inte omfattas av denna policy.  
 
Åsa Bäckström (V) – Tillägg 1: Vid ny-, till- och ombyggnation ska 
kommunen tillse att kommunens projekt håller en hög miljö- och 
energiprestanda; minst i nivå med Miljöbyggnad silver. Om lämpligt ska 
miljö- och eller energicertifieringar, exempelvis Green building eller 
Miljöbyggnad, eftersträvas. Tillägg 2: Beslutsunderlag för projekt ska 
innehålla en livscykelkostnadsanalys utifrån ett hållbarhetsperspektiv. 
Därmed kan högre investeringar leda till totalt sett lägre kostnader sett ur 
ett större sammanhang. Dessutom ska placering och utformning av 
nybyggnation värderas utifrån ett hållbarhetsperspektiv i beslutsunderlag 
där olika alternativa placering kan framgå.” 
 
Lars Forsgren (SD) – Ändring: Ersätt sista stycket på sida 3 med: Umeå 
kommun och de kommunala bolagen ska ständigt verka för minskad 
miljöbelastning och vid nyproduktion och renovering genomföra detta med 
hänsyn till miljöpåverkan i enlighet med rådande lagstiftning samt bedriva 
ett kontinuerligt arbete med energieffektivisering på ekonomiska grunder. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag mot Moderaternas m.fl. förslag mot 
Sverigedemokraternas förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Avslag mot bifall till Västerpartiets tilläggsförslag 1. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige avslår tillägget. 
 
Avslag mot bifall till Västerpartiets tilläggsförslag 2. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige avslår tillägget. 
 
Reservation 
Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
 
Åsa Bäckström, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån 
för egna yrkanden. Vänsterpartiet anser att förslaget gällande Umeå 
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kommuns Fastighetspolicy innehåller för svaga skrivningar om miljö, energi 
och livscykelanalys och därför bör Fastighetspolicyns stycke rörande 
Hållbarhet utökas med tydliga skrivningar för miljö, energi och 
livscykelanalys. 
 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
UKF 
Umeå Energi 
Bostaden AB 
INAB 
UPAB 
VAKIN 
Dåva DAC 
Umeå Hamn AB   
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§ 254 

 
Diarienr: KS-2023/00852 

Biblioteksplan 2024-2027 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta biblioteksplan 2024 - 2027 enligt bilaga. 
 
Reservation 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Ärendebeskrivning 
Kulturnämnden har 2023-10-26 överlämnat förslag till ny biblioteksplan för 
antagande i kommunfullmäktige. 
 
Enligt bibliotekslagen (SFS 2013:801) ska kommuner anta en  
biblioteksplan för sin verksamhet inom biblioteksområdet. Planen ska  
antas av kommunfullmäktige. En ny plan är nödvändig i och med att  
nuvarande biblioteksplan gäller åren 2020–2023 och därmed löper ut vid  
årsskiftet.  
 
Biblioteksplanen ska ge stöd åt den kommunala biblioteksverksamhetens  
utveckling. Planen utgår framför allt från bibliotekslag, skollag, FN:s  
konventioner om mänskliga rättigheter, nationella mål och strategier  
samt lokala planer.  
 
Förslag till ny biblioteksplan har arbetats fram av kulturförvaltningen i  
samverkan med representanter från för- och grundskolan samt gymnasie- 
och vuxenutbildningen i Umeå kommun.  
 
Förslaget har varit på internremiss i för- och grundskolenämnden samt  
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden. Båda nämnderna har ställt sig  
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bakom förslaget, med tilläggsyrkanden om att punktlistan om  
skolbibliotekens uppgifter i avsnitt 4 ”inte bara är en lista över uppgifter i  
juridisk mening, utan innehåller också medel och ambitioner”, särskilt  
avseende punkter om att skolbibliotek ska vara tillgängliga hela dagen  
och vara bemannade med fackutbildad personal. 
 
Föreliggande förslag till biblioteksplan har bearbetats utifrån inkomna  
yrkanden. 

Beslutsunderlag 
Biblioteksplan 2024-2027. 
Kulturnämndens protokoll 2023-10-26, § 62. 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Lars Forsgren (SD) - Återremiss att omarbeta biblioteksplanen utifrån 
följande premisser: 1. Litteratur på svenska ska prioriteras 2. Litteratur på 
andra språk än svenska och minoritetsspråk ska undvikas 3. Bortprioritera 
övriga delar av bibliotekens katalog. 
 
Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordförande frågar om ärendet ska avgöras i dag eller återremitteras. 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Kommunstyrelsen 
bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag att föreslå kommun-
fullmäktige att anta Biblioteksplan 2024-2027. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Helena Smith, Veronica Kerr, Lars 
Forsgren, Davis Kaza, Anna-Karin Sjölander, Peter Vigren, Kjerstin Widman, 
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Carin Nilsson, Maja Westling Palmberg, Anders Norqvist, Jan-Olov Carlsson 
och Tomas Wennström. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Helena Smith (S), Veronica Kerr (KD), Davis Kaza (AP), 
Anna-Karin Sjölander (C), Peter Vigren (S), Kjerstin Widman (M), Carin 
Nilsson (S), Maja Westling Palmberg (C), Anders Norqvist (L), Jan-Olov 
Carlsson (V), Tomas Wennström (S) och Marie-Louise Rönnmark (S) – 
Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lars Forsgren (SD) – Återremiss att omarbeta biblioteksplanen utifrån 
följande premisser: 1. Litteratur på svenska ska prioriteras. 2. Litteratur på 
andra språk än svenska och minoritetsspråk ska undvikas. 3. Bortprioritera 
övriga delar av bibliotekens katalog. I andra hand avslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 
finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservation 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Beslutet ska skickas till 
Kulturnämnden 
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§ 255 

 
Diarienr: KS-2023/00819 

Policy, riktlinje och plan för civil beredskap 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att anta Policy för civil beredskap  
 
att anta Plan för civil beredskap 2024-2026 
 
att anta Riktlinje för civil beredskap 
 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

att ge Stadsdirektören i uppdrag att upprätta, fastställa och 
verkställa kommunövergripande utbildnings- och övningsplan. 
 
att ge stadsdirektören i uppdrag att upprätta och fastställa 
kommunövergripande krisledningsplan.  

Ärendebeskrivning 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap och Sveriges Kommuner 
och Regioner har undertecknat en överenskommelse om kommunernas 
krisberedskap 2023 samt en överenskommelse om kommunernas arbete 
med civilt försvar 2023. Enligt överenskommelse om kommuners arbete 
med krisberedskap 2023 är varje kommun skyldig att första året varje 
mandatperiod fastställa styrdokument som ger inriktning för hur 
kommunen ska arbeta med krisberedskap. 
 
I enlighet med överenskommelserna har Säkerhetsenheten därför tagit 
fram förslag till styrande dokument som tydliggör förhållningsätt, 
ansvarsfördelning, inriktning/planering och krav för kommunens arbete 
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med krisberedskap och civilt försvar, som går under samlingsnamnet civil 
beredskap. De styrdokument som fullmäktige föreslås anta är: 
 
Policy för civil beredskap som beskriver kommunens förhållningssätt, 
vägledande principer och vad som är skyddsvärt i kommunen. 
 
Plan för civil beredskap som fastställer kommunens: 

• övergripande mål och inriktning för arbetet med civil beredskap 
• ambitioner i arbetet med geografiskt områdesansvar, och 
• planerade åtgärder och förändringar. 

 

Riktlinje för civil beredskap som beskriver roll- och ansvarsfördelning och 
fastställer krav på kommunens arbete med civil beredskap.  

Utöver ovanstående styrdokument som ska antas av kommunfullmäktige 
ställs krav på två operativa styrdokument som Stadsdirektör upprättar och 
fastställer på uppdrag av kommunstyrelsen.  

Kommunövergripande utbildnings- och övningsplan är ett operativt 
plandokument som redovisar hur kommunens organisation ska utbildas 
och övas under kommande år. Kommunövergripande utbildnings- och 
övningsplan upprättas och fastställs av stadsdirektör. 

Kommunövergripande krisledningsplan är ett operativt plandokument som 
redovisar hur kommunens organisation ska agera i händelse av 
kris/samhällsstörning. Kommunövergripande krisledningsplan upprättas 
och fastställs av stadsdirektör. 

Avgränsning 
Styrning av kommunens arbete med skydd mot olyckor, 
brottsförebyggande arbete, internt skydd/säkerhetsskydd, 
informationssäkerhet och skadeförebyggande arbete/försäkringar regleras 
i separata styrdokument eller beslut.  

Beslutsunderlag 
Policy för civil beredskap 
Riktlinje för civil beredskap 
Plan för civil beredskap 2024-2026 

Beredningsansvariga 
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Viktor Forssén, Beredskapssamordnare 
Camilla Adolfsson, Chef Säkerhetsenheten 
Eva-Lena Fjällström, Brandchef 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Anders Norqvist, Fredrik Rönn och 
Anders Ågren. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) och Fredrik Rönn (C) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Anders Norqvist (L) och Anders Ågren (M) – Tillägg i "Plan för civil 
beredskap 2024-2026", sidan 7. Tabellen i slutet kompletteras med en rad 
under planområde Civilt försvar enligt  följande: 
Planområde Delområde/inriktning Planering Ansvar Uppföljning 

Civilt försvar Höjd beredskap Tydliggöra 
strukturer för 
samverkan 
mellan 
kommunen och 
Försvarsmakten 

KS Rutiner för 
samverkan och 
informationsutbyte 
via analoga och 
digitala system ska 
vara 
implementerade 

 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag mot Anders Norqvists (L) m.fl. förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
Säkerhetsenheten, SLK  
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§ 256 

 
Diarienr: KS-2023/00888 

Fastställande av kreditlimiter, internbankspåslag 
samt borgensavgift för Umeå kommunkoncern 2024 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att för verksamhetsår 2024 bevilja en kreditlimit (inkl extern 
ansvarsförbindelse) på totalt 15 028 800 000 SEK för Umeå 
kommunkoncern varav 3 650 000 000 SEK för Umeå kommun,  
11 278 500 000 SEK för bolag inom UKF-koncernen samt 100 300 000 SEK 
för övriga av kommunen direktägda företag och organisationer, allt enligt 
bifogad bilaga 
 
att ingå borgen såsom för egen skuld för ansvarsförbindelser avseende de 
bolag och upp till de högsta belopp som anges i specifikation bilaga 1, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader 
 
att styrelsen i Umeå Kommunföretag AB, och i brådskande fall 
verkställande direktören, får omdisponera UKF-företagens limiter inom 
beslutad totallimit för UKF. Av kommunfullmäktige utsedd 
internbanksverksamhet får upplåna medel upp till ovan angivna 
maximala belopp 
 
att bolagens internbankspåslag och borgensavgift för 2024 ska uppgå till 
totalt 0,45%. 

Ärendebeskrivning 
Umeå kommunkoncerns totala kreditlimit ökar med 185 700 000 SEK 
jämfört med förra året. Den främsta ökningen består i de pågående 
investeringar hos Bostaden och VAKIN. 
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I enlighet med ”Regel och riktlinjer för finansiell verksamhet” gäller att 
styrelsen för Umeå Kommunföretag AB ska besluta om att tillstyrka 
maximala kreditnivåer för vart och ett av de företag som ingår i UKF-
koncernen. Kommunfullmäktige ska enligt samma regelverk slutligen 
besluta om en maximal kreditnivå för hela kommunkoncernen, dvs för UKF-
företagen, kommunen själv och av kommunen direktägda företag och 
organisationer. I enlighet med dessa regler föreslås beviljande av 
koncernlimiter inklusive ansvarsförbindelser, enligt bifogad bilaga.  

Beslutsunderlag 
Bilaga 1: Kreditlimiter inkl. ansvarsförbindelser för Umeå kommunkoncern, 
2024 
Bilaga 2: Umeå kommunföretag protokoll 2023-11-03, nr 271, punkt 4:8 
Bilaga 3: Limiter UKFs styrelse 

Beredningsansvariga 
Olof Jansson och Anna-Karin Nilsson 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och arbetsutskottet förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Umeå Kommunföretag AB   
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§ 257 

 
Diarienr: KS-2014/01024 

Revidering av kommunstyrelsens och tekniska 
nämndens reglemente 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att revidera tekniska nämndens reglemente i enlighet med förslag i 
ärendebeskrivning  

 
att revidera kommunstyrelsens reglemente i enlighet med förslag i 
ärendebeskrivning 
 
att uppdra till tekniska nämnden och kommunstyrelsen att genomföra 
översyn och vid behov revidera arbetsordningar och 
delegationsordningar i enlighet med beslutet. 

Ärendebeskrivning 
För att stärka förutsättningarna för kommunens digitala transformation 
med tätare samarbete mellan verksamhet och IT/digitalisering samt få 
bättre samordning mellan strategi och realisering, föreslås att 
kommunstyrelsens ansvar för digitalisering övergår till tekniska nämnden. 
En sådan ansvarsförändring möjliggör en sammanslagning av 
stadsledningskontorets funktion för digitalisering med teknik- och 
fastighetsförvaltningens IT-avdelning.   
 
För att ansvarsförhållanden ska vara korrekt beskrivna krävs en revidering 
av såväl kommunstyrelsens såsom tekniska nämndens reglemente.  
 
Förslag till förändring av kommunstyrelsens respektive tekniska 
nämndens reglemente 
Mot ovanstående bakgrund föreslås en revidering där digitalisering utgår 
ur kommunstyrelsens grunduppdrag och att nuvarande skrivning om 
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ansvaret för att leda, samordna och utveckla kommungemensamt arbete 
med digitalisering och digital transformation flyttas från kommunstyrelsens 
reglemente till tekniska nämndens reglemente.  
 
I samband med beredning av detta ärende har tekniska nämnden sett över 
även andra delar i sitt reglemente och föreslår följande tillägg till sitt 
reglemente (tillägg är markerade med understrykning):  
 
Tekniska nämnden ska: 

- svara för förvaltning och reinvestering av kommunens 
detaljplanelagda gator, parker och naturområden. 

- svara för samordning av kommunens dagvattenhantering 
 
Stadsledningskontorets bedömning 
Stadsledningskontoret ser positivt på de föreslagna tilläggen och anser att 
det första tillägget utgör ett tydliggörande av ansvarsfördelning mellan 
kommunstyrelsen och tekniska nämnden när det gäller ansvar för 
förvaltning av detaljplanelagd vs ej detaljplanelagd mark. Förslaget att 
tekniska nämnden ska svara för samordning av kommunens 
dagvattenhantering bedöms som både relevant och ändamålsenligt.  

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 - Protokollsutdrag tekniska nämnden 231026 
Bilaga 2 - Förslag till revidering av TNs reglemente  
(tillägg markerade i gult) 

Beredningsansvariga 
Dan Gideonsson 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg och Lars Brännström. 



Sida 73 av 77 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2023-12-18 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) och Lars Brännström (MP) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden 
Stadsledningskontoret - Styrning och samordning   
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§ 258 

 
Diarienr: KS-2023/00076 

Fyllnadsval: Nämndeman i Umeå tingsrätt (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 
att till nämndeman i Umeå tingsrätt utse Rebecca Sandberg (V) 

Ärendebeskrivning 
Vid sitt sammanträde 2023-09-25 utsåg kommunfullmäktige nämndemän 
till Umeå tingsrätt för perioden 2024-01-01 – 2027-12-31. Ett mandat för 
(V) lämnades vakant. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Rebecca Sandberg 
Umeå tingsrätt 
Lönesupport, Troman 
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§ 259 

 
Diarienr: KS-2023/00753 

Fyllnadsval: Ersättare i överförmyndarnämnden 
Rebecka Johansson (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 
att till ersättare i Umeåregionens gemensamma överförmyndarnämnd 
utse Lilian Halling (MP).  

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beviljade 2023-10-30 Rebecka Johansson (MP) begärt 
entledigande från uppdraget som ersättare i överförmyndarnämnden. 
 
Nominering lämnas innan valberedningens sammanträde. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Överförmyndarnämnden 
Lönesupport, Troman 
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§ 260 

 
Diarienr: KS-2023/00906 

Avsägelse: Ersättare i äldrenämnden Oskar Hvirfvel (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

att bevilja Oskar Hvirfvel (L) begärt entledigande från uppdraget som 
ersättare i äldrenämnden. 

 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 

att till ersättare i äldrenämnden utse Badro Laajab (L). 

Ärendebeskrivning 
Oskar Hvirfvel (L) har avsagt sig uppdraget som ersättare i äldrenämnden. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Oskar Hvirfvel 
Badro Laajab 
Äldrenämnden 
Lönesupport, Troman 
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§ 261 

 
Diarienr: KS-2023/00116 

Anmälningsärenden 2023-12-18 

Motion 
Motion 21/2023: Genomför en extern granskning av studieförbunden; 
Kjerstin Widman (M). Diarienummer: KS-2023/00933 
 
Motion 20/2023: Äldreomsorgen behöver fler medarbetare; Veronica Kerr 
(KD). Diarienummer: KS-2023/00919 
 
Motion 19/2023: Utred förutsättningarna för ett inrättande av 
ungdomsfullmäktige i Umeå kommun; Hanna Lundin Jernberg (L) 
Diarienummer: KS-2023/00912 

Rapport 
Beredningen för samverkan och regional utvecklings rapport 2023. 
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